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SJH springt erin! P.15

Is iedereen even schuldig aan de klimaatontwrichting? P.16



SCOLAREST MAAKT HET VERSCHIL
Scolarest beheert in België 
meer dan 220 restaurants in 
onderwijsinstellingen. Onze chefs zijn 
dagelijks in de weer om lekker verse 
maaltijden te bereiden voor leerlingen 
tussen 2,5 en 18 jaar, en voor studenten 
in het hoger onderwijs. Dat doen ze 
met een grote passie voor kwaliteit, 
een ongeziene flexibiliteit en een 
scherp oog voor nieuwe smaak  
-en eettendensen. 

Het maakt Scolarest tot een 
betrouwbare en verantwoordelijke 
partner van scholen die een lekker, 
gevarieerd en gezond voedingsaanbod 
wensen dat hun reputatie versterkt.

Meer info op 

www.eetleerleef.be

door scolarest
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Beste lezer

Het is bijna niet te geloven, maar we hebben het gehaald: een trimester dat niet verstoord werd 
door extra coronamaatregelen. We konden eindelijk weer alle aspecten van ons schoolproject ten 
volle uitvoeren.

Wat deed het deugd om te zien hoe alle activiteiten konden plaatsvinden zoals gepland.

In de eerste plaats het gewone lesverloop, maar ook de vele initiatieven die juist dat ietsje meer 
brengen en waardoor de leerlingen zoveel bijleren op verschillende gebieden.

Zo konden we in oktober na een corona-onderbreking van drie jaar onze vrienden uit onze partner-
school in Bilbao terug verwelkomen. Het uitwisselingsproject voor leerlingen van het vierde jaar 
werd opnieuw zoals voorheen met het nodige enthousiasme beleefd. We kregen in het kader van 
ons SJH+ project een groepje leerlingen en leerkrachten uit Ljubljana op bezoek. In het voorjaar 
zenden wij dan onze leerlingen uit voor een tegenbezoek in Spanje en Slovenië. Leerlingen Latijn uit 
het zesde jaar trokken voor een tentoonstelling naar Trier, de activiteiten van Natuur & Wetenschap 
draaien terug op volle toeren, leerlingen van de derde graad woonden een debat over milieu bij. Het 
is maar een kleine greep uit het aanbod van dit eerste trimester. Het toont dat onze leerlingen de 
kans krijgen om ook te leren op een andere manier, buiten de muren van klaslokalen. Het Noord-
zandnieuws brengt hiervan vele getuigenissen.

Intussen zijn we volop bezig met het voorbereiden van onze derde graad. Volgend schooljaar start 
immers ook daar de modernisering. We worden wat geremd door het herwerken van de eindtermen, 
waardoor leerplannen en lessentabellen pas in de loop van volgend semester definitief zullen zijn. 
In de editie van juni 2023 brengen we zeker een bijdrage over de invulling van onze derde graad.

Tijdens de middagpauzes gonst het van activiteit. Je ziet verschillende groepjes repeteren voor ons 
totaalspektakel in februari 2023. Er wordt gezongen, geschreven, gespeeld, voorgedragen. Het wonder 
van samen iets creëren, het samen toeleven naar iets, voltrekt zich opnieuw. Het leren samenwerken 
over de jaren heen, het omgaan met iets dat minder goed lukt, het rekening houden met anderen: al 
deze zaken vormen een belangrijk leermoment voor zovele fundamentele vaardigheden. En daarom is 
hier het proces belangrijker dan het resultaat, al hebben we niet de minste twijfel dat het resultaat 
meer dan de moeite waard zal zijn. Afspraak op 15 en 16 februari 2023 in de Brugse Stadsschouwburg.

Dank aan iedereen die de moed en de energie heeft teruggevonden om onze leerlingen in al die 
vormen van leren te begeleiden, binnen en buiten de lesuren.

Straks zwaaien we het jaar 2022 uit, benieuwd wat volgend jaar zal brengen. We wensen elk van 
jullie alvast een voorspoedig 2023!

Diederik Maes  

Directeur
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SJH BEGINT
ONTGROENING
De ontgroening vond plaats op 
leerlingendag over de middag

We moesten een slogan bedenken. De slogan 
van onze klas was: 1G 1G loopt weg met de 
trofee! De leerlingen van onze klas hadden een 
soort spandoek gemaakt. Ook moesten de me-
ters talenten van leerlingen van de klas benoe-
men. Klas voor klas gingen we naar voren. Na-
dat iedereen naar voren was gegaan, moesten 
eerst de meters een belofte zeggen en daarna 
was het aan de eerstejaars.

De ontgroening was echt een hele toffe ervaring.
Manou Ollevier en Marie-lou Vincke (1G)

Ontgroening 2022

We zijn op de leerlingendag naar Merkenveld 
geweest om 60 jaar Sint Jozef Humaniora te 
vieren. Toen we aankwamen, zagen we allerlei 
springkastelen en kramen staan! We konden er 
de hele tijd spelen en eten. Er was zelfs een dj! 

Na al het springen en spelen begon de ontgroening. Eén voor één 
kwamen de klassen aan de beurt. Ze hadden allemaal een mooie 
slogan bedacht om hun eigen klas voor te stellen. Onze slogan is: 
citroen, citroen, citroen, 1D is kampioen! Tijdens de ontgroening zat 
het hele veld vol met alle leerlingen van de hele school! Het was ge-
weldig om alle andere klassen op het podium te zien en er zelf ook op 
te staan. De meters en peters van alle klassen mochten ook op het 
podium staan. Zij mochten hun klas voorstellen. Iedere klas kreeg 
een groot applaus. In de namiddag gingen we nog wat springen en 
spelen en kregen we een drankje. We sloten af met veel muziek en 
vertrokken weer naar school. Het was een fantastische dag!
Jip Van Loo (1D)
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LAND IN ZICHT!
Wanneer je voor het zesde jaar op rij begin september door de rode 
poort wandelt, heb je de structuur wel beet. Na een onderonsje met 
je klastitularis, het welkomstwoord van de directie, het uitdelen van 
lockersleutels en allerhande paperassen is het tijd om er terug in 
te vliegen (al duurt het opstijgen voor sommigen wel enkele weken, 
laat ons eerlijk zijn). Je was alweer vergeten dat die van natuurwe-
tenschappen dag twee al komt aanzeulen met een toetsenplanning 
tot in het jaar 2029 en die van Nederlands niet kan zwijgen over 
alle geestverruimende inzichten die je in zo’n laatste jaar secundair 
onderwijs tijdens de literatuurlessen zult ervaren. Jullie, nuchter als 
jullie zijn, nemen dit ongetwijfeld met een korrel(tje?) zout. Diezelfde 
van Nederlands ziet jullie gestaag afglijden, voorovergebogen op je 
bank met de elleboog als noodzakelijke ondersteuning. Maar, bericht 
aan alle twijfelaars: er is meer. Zo’n laatste jaar zit ook boordevol 
projecten, themadagen, uitdagingen, uitstappen, reizen … die jullie 
ooit een warm hart zullen toedragen (dat geloven jullie nu nog niet, 
maar het komt, geloof ons).
Het laatste jaar op SJH schiet pas echt uit z’n startblokken na de 
tweedaagse in de Ardennen vol sport en ontspanning. Over jullie 
eindeloos enthousiasme tijdens het avondspel of het ‘Doe Maar’-
effect tijdens de stille (nou ja) wandeling kunnen we uren kletsen. 
Voor ons, jullie titularissen, mocht het gerust een tiendaagse zijn 
(beloofd: we overleggen dan met de koks voor een iets grotere portie 
spaghetti op de dag van vertrek).
Een andere niet te missen traditie houdt het meter- en peterschap 
in van onze zesdes. Nieuwe aanwinsten dienen altijd goed gesoig-

neerd te worden en wie minder dan onze ervaren rotten kunnen we 
hiervoor inschakelen? Na een korte picknick over de middag op een 
vervlogen dinsdag, maakten onze zesdes tijdens de leerlingendag 
SJH springt erin! uitgebreid kennis met hun pupillen. Gloednieuw 
en fris opgeblonken stonden de eerstes nieuwsgierig op wacht om 
een heuse dag te ravotten met hun meters en/of peters. Tijdens de 
middagpauze legden die eerstejaars – onder het alziend oog van 
de zesdes én bij benadering de volledige school - de gebruikelijke 
eed af waarna ze officieel tot de clan van SJH behoren. Na afloop 
vroegen we de zesdes om enkele reacties hoe ze de ontmoeting met 
de eerstes ervaren hadden en hoe ze hun zware taak binnen het 
meter- of peterschap willen inkleden. We delen graag enkele van 
die reacties: “Amai, mevrouw, er is toch duidelijk iets veranderd, 
wij waren zéker niet zo klein.” / “Het doet me deugd te zien dat de 
deugnieterij bij sommige eerstes zo groot is, dat de leerkrachten in 
de derde graad ooit nog zullen afzien.” / “Ik zie de eerstes eerder 
als kleine, zelfstandige versies van mezelf.” (En kort daarna kregen 
we in onze mailbox nog ’n bericht van diezelfde leerling: “Aan u om 
te beslissen of dit feit nu positief of negatief is.”) / “Ik zou blij zijn 
als eerstejaar met zo’n school, zulke leerkrachten, zo’n fijne sfeer én 
bovenal al die topmeters (de peters doen het ook niet slecht)!” / “Ik 
wil nog zo’n klein broertje.”
Kortom: de sfeer zit goed, anno september/oktober/november/de-
cember 2022. Op naar deel twee van dat allerlaatste jaar op SJH, de 
landingsbaan is in zicht!
Lore Lamote
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NIEUWE LEERKRACHTEN

Jade Hazenberg

Ik ben Jade Hazenberg. Ik geef Latijn (CLIL) en Frans 
in het eerste, tweede en vierde jaar. Met mijn 22 jaar ben ik 
één van de jongste leerkrachten op school! In mijn vrije tijd 
ben ik vooral bezig met krachtbal, iets wat ik heel graag doe. 
Verder kan ik enorm genieten van grote, verre reizen, maar 
ook kleine, spontane uitstapjes kunnen mij plezieren. Ik zie 
het helemaal zitten dit schooljaar. Tot snel! 

Tom Vandenbussche

Mijn naam is Tom Vandenbussche, ik ben 36 jaar 
en woon in Brugge. Vanaf januari verhuis ik naar Kool-

kerke.
Ik ben na negen jaar uit het onderwijs terug van wegge-
weest. In die periode heb ik uitsluitend gewerkt voor Rou-
larta, waar ik als sportjournalist (vooral wielrennen) aan 
de slag was. 
Nu geef ik 60 procent les in SJH en blijf ik momenteel als 
freelance journalist in bijberoep aan de slag voor o.a. Rou-
larta. Ik ben heel blij met de stap die ik gezet heb, al is de 
combinatie behoorlijk pittig! Ik geef dit schooljaar Neder-
lands in het tweede en vierde en Creatief taalgebruik in het 
derde. Ik hoop ook ooit nog eens aardrijkskunde te kunnen 
geven, want werken met kaarten, landschappen en reliëf is 
helemaal mijn ding. Wie weet wat de toekomst brengt …
Ik ben zelf sportief tot heel sportief: in de winter vooral 
lopen, in de zomer vooral fietsen. Mijn vriendin en ik rei-
zen ook graag, bij voorkeur naar een bestemming die een 
combinatie van water en vooral bergen biedt. Onze huwe-
lijksreis zal meer dan waarschijnlijk naar het verre Ecua-
dor gaan. Daarnaast spreken we graag af met vrienden 
en familie, maak ik graag wel eens een lekker dessert 
klaar en heeft mijn vriendin me de voorbije twee jaar, al 
dan niet met lichte dwang, tot een ware koffieverslaving 
verleid.

Mart Grommen 

Ik ben Mart Grommen, aangespoeld in Brugge in 
december 2021. Dit jaar mag ik in SJH aardrijkskunde en 
wiskunde geven. Voordien werkte ik als leerkracht aard-
rijkskunde en fysica in Hasselt. Ik had nog wat andere jobs, 
maar lesgeven doe ik het liefste! In mijn vrije tijd ben ik 
graag buiten: lange wandeltochten van hut naar hut in de 
bergen is mijn lievelingsvakantie. Sinds kort probeer ik ook 
wat te padellen en tennissen, maar dat heeft nog wat oefe-
ning nodig. Eigenlijk doe ik heel veel graag: naar optredens, 
theater, pintje drinken, koersfietsen, wandelen, tuinieren, 
werken … En daarnaast gaat veel van mijn tijd naar onze 
3 kinderen thuis. Genoeg te doen dus, maar allemaal met 
veel plezier!

Simon Van Maele

Ik ben Simon Van Maele. Ik ben 22 jaar en sinds dit jaar begonnen als interim-leerkracht geschiedenis/geschiedenis CLIL 
en leerkracht aardrijkskunde in het Sint-Franciscus Xaveriusinstituut. Hiervoor had ik nog geen andere job, dus dit is voor mij het 

eerste jaar in het werkveld. Mijn grootste hobby is mijn jeugdbeweging vlakbij waar ik woon. Ik ben namelijk nu voor het 7de jaar 
leiding in deze KSA en ook het 2de jaar hoofdverantwoordelijke. Ik heb als interesse een zeer grote voorliefde voor films/series en ik 
ga ook heel graag op reis. Waarschijnlijk heeft deze interesse mij aangezet om vorig schooljaar 3 maanden in het buitenland te gaan 
studeren met een Erasmusproject. Ik ben heel gemotiveerd om het leerkrachtenteam van van SJH te mogen versterken.
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Hanne Vandenbroucke

Hallo allemaal! Ik ben Hanne, 23 jaar en ik kom uit Beernem. Ik geef 
wiskunde in het vijfde en zesde jaar. Ook voor mij is dit mijn eerste werkerva-

ring.  In mijn vrije tijd ben ik te vinden bij de scouts, bij Kazou of bij vrienden. 
Daarnaast hou ik ervan om avontuurlijke reizen te maken, zoals met de kano 
door Zweden trekken of een week met de tent en rugzak rondtrekken. Ik ga 
graag lopen en luister naar zowat alle muziekstijlen: van klassiek tot metal. 
Dà-àg!

Veerle Verbeke

Dag iedereen. Met mijn 50 jaar ben ik wellicht de oudste van de lich-
ting nieuwe leerkrachten. Dit schooljaar vier ik mijn 25ste jaar in het onder-

wijs. Na een bachelor Sociaal Werk en een Master Pedagogische Wetenschap-
pen startte ik vorig academiejaar met een opleiding Katholieke Godsdienst 
(een opleiding die ik binnenkort zal afronden).
Ik combineer een lesopdracht in MIA Brugge, waar ik het vak psychologie geef,  
met een opdracht in SJH waar ik, met heel veel enthousiasme, het vak katho-
lieke godsdienst in de 3de graad geef. 
Naast mijn gezin, mijn lesopdracht en mijn studie, haal ik veel energie uit het 
close harmony koor ‘The Bare Necessities’ waar ik zing. “There’s no business 
like show business”

Ounissa Iharkane

Bonjour. Ik ben Ounissa Ihar-
kane, ben 46 jaar en geef Frans in het 
zesde jaar. Ik kom uit Algerije, een land 
van olijven, dadels, petroleum en gas. 
Toen ik zowat 20 jaar geleden met va-
kantie naar België kwam, was Brugge de 
eerste stad op mijn verlanglijstje.
Ik had nooit durven dromen daar ooit nog 
eens te werken. Ik was toen assistente bij 
de Belgische Ambassade en werkte na-
dien voor een aantal Vlaamse bedrijven 
in Algerije o.m. in de scheepsbouw en de 
spoorweginfrastructuur. Daarbij horen 
natuurlijk veel reizen - wat trouwens één 
van mijn hobby’s is. Ik lees ook graag en 
vind het leuk mijn vakkennis aan mijn 
leerlingen in Sint- Jozef Humaniora te 
kunnen overdragen. Ik blijf verwonderd 
over hoeveel kansen de jongeren in dit 
land krijgen en ben fier mee te mogen 
werken aan de hoge kwaliteit van het 
onderwijs op onze school.

Jan Vintevogel

De nieuwe van Engels en informatica. Nieuw, maar ondertussen toch 
al meer dan 15 jaar ervaring in het geven van Engels in alle onderwijsvor-

men. Er is evenwel een constante: liefde voor de Engelse taal, een zwak voor 
spelvormen en immer genietend van een clevere woordgrap.
Google, Windows, Mac, ik kan me in alle systemen vinden en zoek de meer-
waarde in het digitale, als dat kan. Thuis speel ik graag spelletjes, ga ik wel 
eens lopen en word ik gelukkig van een koffiemomentje met vrouw en kinderen. 
Words cannot espresso, how much I like that.
En voor de jongsten en de oudsten die me niet kennen, zo zie ik eruit.

Lisa Dekorte

Hallo iedereen! Ik ben Lisa De-
korte en ik ben een nieuwe leerkracht 
in jullie school. Ik geef economie in het 
vierde en vijfde jaar en economische vor-
ming in het derde en vierde jaar. Ik ben 
25 jaar en ik vind het geweldig om in het 
weekend naar een concert te gaan met 
vrienden. Verder kijk ik er naar uit wat dit 
jaar nog brengt op onze school! 
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SJH SCHOOLT
BOUWEN AAN BETER  
KLAAR VOOR MORGEN
In deze bijdrage geven we gewoonlijk toelichting bij de pedagogische thema’s waarmee 
we op school bezig zijn. Zo kwamen onderwerpen als de modernisering van het secundair 
onderwijs, herstel-en sanctioneringsbeleid en de digisprong met ICT-visie al ruimschoots 
aan bod in vorige edities. Deze keer vertrekken we vanuit een andere insteek. We geven 
een overzicht van de belangrijkste wijzigingen of uitbreidingen in infrastructuur op onze 
school van de voorbije jaren. We verlaten daarbij geenszins het pedagogische pad. De link 
tussen infrastructuur en het pedagogische aspect is immers groot.

Onze school, 60 jaar jong, is een typische school in de binnenstad. 
Een aantal beelden die vele oud-leerlingen en leerkrachten onge-
twijfeld voor ogen hebben, blijven onveranderd: de iconische trap in 
het A-gebouw, de bomen op de speelplaats, de rode poort in de Ar-
toisstraat … Maar achter de beschermde gevel van de Noordzand-
straat 76 voltrekken zich jaarlijks kleinere of grotere veranderingen 
met als doel onze school aan te passen aan de onderwijsnoden van 
de 21ste eeuw en er een veilige en aantrekkelijke leer- en werkom-
geving van te maken.
We onderscheiden in ons overzicht drie delen: een eerste deel focust 
op veranderingen ingegeven door pedagogische noden, een tweede 
luik zoomt in op aanpassingen in kader van duurzaamheid en het 
laatste deel handelt over ingrepen omwille van veiligheid.

1. 

 Vele veranderingen die we de laatste jaren realiseerden en die de 
komende jaren op stapel staan, getuigen hoe telkens onze pedago-
gische visie de leidraad is.

Waarom is die fysieke leeromgeving zo belangrijk? Leerlingen en 
personeel brengen een groot deel van de dag door op school en in 
klaslokalen. We moeten dus hoge eisen durven stellen aan deze fy-
sieke omgeving.
Een school- en klasomgeving is zo veel meer dan een plek om boe-
ken, banken en materiaal in op te stellen. Een klas kan je beschou-
wen als een systeem waarbinnen de structuur van de ruimte, de 
klasopstelling en -indeling, de leerkracht en de leerlingen met elkaar 
in relatie staan. De fysieke karakteristieken van een klas hebben dan 
ook een invloed op zowel het gedrag – van de leerkracht en de leer-
lingen – als op de manier van lesgeven. Onderstaand kader schetst 
een paar belangrijke factoren om rekening mee te houden.
Verschillende onderzoeken wijzen uit dat een goede fysieke om-
geving een belangrijke impact kan hebben op het leren en op het 
welbevinden. We merken dat het uitbouwen van een aangepaste in-
frastructuur steeds belangrijker wordt en er gaat in ons beleid dan 
terecht ook veel aandacht en energie naar toe. 

 Wat is hierbij van belang? Waarom is dit van belang?

organisatie van  
de ruimte

de leeromgeving inzetten in functie van het 
leren, onderwijzen en bredere maatschappelijke 

ontwikkelingen

balans tussen structuur en flexibiliteit voor  
21ste eeuws leren en onderwijzen

binnenmilieu akoestiek, luchtkwaliteit, temperatuur en verlichting
voor een aangename en gezonde werkruimte en  

een goed concentratievermogen

ergonomie goede lichaamshouding voor leerlingen/leerkrachten voor het voorkomen van nek- en rugklachten

sfeer van de ruimte een aangenaam gevoel in de ruimte voor de gemoedstoestand van leerlingen en personeel
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Enkele voorbeelden.
•  Voor het huis dat we aankochten in de Wulfhagestraat 13 in 

2017, kozen we om er een lerarenhuis van te maken. De nood 
was immers hoog om een ruimte te hebben waar leerkrachten 
kunnen werken op school op de momenten waarop ze geen les 
moeten geven. Het gelijkvloers is een aangename ruimte gewor-
den waar leerkrachten in alle rust kunnen werken. De kamers op 
de bovenverdiepingen zijn bedoeld om kleine overlegvergaderin-
gen te houden. Vakoverleg, bijeenkomsten van kleinere werk-
groepen, het is een noodzakelijke schakel in het realiseren van 
ons schoolproject. Een gepaste vergaderruimte kan daarbij sti-
mulerend werken. Het lerarenhuis omvat ook een doucheruimte 
voor leerkrachten.

•  Door het huis in de Wulfhagestraat 15 aan te kopen konden we 
het lerarenhuis en het D-gebouw tot een groot geheel maken. De 
drukkerij, een boekenkamer en bijkomend sanitair voor perso-
neel en leerlingen (niet onbelangrijk!) hebben een onderkomen 
gevonden op de gelijkvloerse verdieping. De bovenste verdieping 
is omgetoverd tot een lees-en werkruimte voor leerlingen. De 
bibliotheek voor de eerste graad wordt erin ondergebracht, klas-
sen kunnen er komen om in alle rust te lezen, leerlingen (vaak de 

cognitief sterk functionerende leerlingen van ons SJH+ project) 
vinden er een aantrekkelijke ruimte om individueel te werken 
aan hun traject.

•  Sinds september 2018 vonden we extra plaats in de Vrijdag-
markt 10. We huren daar de gelijkvloerse verdieping. Zo vonden 
we de ruimte om twee typische vaklokalen in onder te bren-
gen: het technieklokaal en een lokaal voor beeld en artistieke 
vorming. Het technieklokaal is een groot lokaal met een apart 
instructiedeel en een deel waar de leerlingen de praktische op-
drachten kunnen uitvoeren. Er zijn hoeken met een aangepaste 
werkruimte: voor het gebruik van de 3D-printer, de boormachi-
nes, enz. Een inspirerende ruimte voor alle Stem-activiteiten. 
Ook in het lokaal voor beeld vinden de leerlingen een plaats 
waar ze zich op een creatieve manier kunnen uitleven in een at-
tractieve omgeving. Met deze uitbreiding kwamen we tegemoet 
aan de specifieke vragen en noden van deze twee vakken.

•  Een deel van het C-gebouw werd vernieuwd in 2017-2018: kleine 
lokalen werden samengevoegd of uitgebreid en werden nieuwe, 
frisse lokalen. Ook de noodzakelijke aanpassingen inzake brand-
veiligheid werden door het creëren van een bijkomende trappen-
hal gerealiseerd. We probeerden door de keuze van het meubilair 
mogelijkheden te bieden om ook andere lesvormen toe te pas-
sen. Kleine tafeltjes die vlug kunnen samen gezet worden zodat 
groepswerk makkelijk uit voeren valt. Hogere werktafels die in 
verschillende opstellingen kunnen geplaatst worden.

•  Tot slot twee voorbeelden van projecten voor de (hopelijk) nabije 
toekomst. Tabigha, het gebouw aan de Noordzandstraat 46, is 
bij iedereen gekend als de plaats voor de sportzaal en de refter 
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voor wie boterhammetjes eet op school. Ook daar komt straks 
een uitbreiding. De vzw Karel de Goede kocht het complex aan 
en het kloostergedeelte aan de voorkant van het gebouw wordt 
in samenwerking met Sint-Jozefsinstituut (handel, toerisme en 
IT) omgebouwd tot klaslokalen. Daar kiezen we resoluut voor 
grote ruimtes. Zo krijgen we plaats waar aan grotere groepen 
kan lesgegeven worden, waar co-teaching mogelijk wordt, waar 
grotere groepen zelfstandig kunnen werken, terwijl leerkrach-
ten een klein groepje leerlingen in een aparte ruimte onder hun 
hoede kunnen nemen. Zo krijgt werken op een gedifferentieerde 
wijze ook gestalte in de structuur van het klaslokaal.

•  Een tweede project in de toekomst wordt het aanpassen of her-
inrichten van de speelplaats, een plaats die zo intens gebruikt 
wordt en dus in zekere zin het hart van de school vormt. In het 
leerlingenparlement werden al aanzetten geven tot voorstellen. 
Studenten L.O. en architectuur van de Howest maakten in het 
kader van een projectweek rond bewegingsvriendelijke, groene 
en innovatieve speelplaatsen simulaties van wat onze speel-
plaats zou kunnen worden. We kregen alvast voldoende inspira-
tie om met kleine ingrepen de speelplaats aan te passen.

2. 

 Andere infrastructurele ingrepen zijn dan weer ingegeven door het 
streven naar meer duurzaamheid om de ecologische voetafdruk 
van onze schoolgebouwen zo klein mogelijk te maken. Het hoeft geen 
betoog dat we daar nog een flinke weg te gaan hebben, maar stap 
per stap boeken we ook op dit gebied gestaag vooruitgang. We lie-
ten de gebouwen doorlichten en kregen adviezen hoe we duurzamer 
konden werken door kleine of grotere ingrepen. De mogelijkheid tot 
relancesubsidies van de VEB (Vlaams Energiebedrijf) bracht een en 
ander in een stroomversnelling. 

Ook hier enkele voorbeelden.
•  In het B-gebouw worden schrijnwerk en ramen vervangen in de 

trappenhal en B1.2, B2.2 en B3.2 (december 2022).

•  In het C-gebouw wordt het dakgedeelte boven C3.2 en de trap-
penhal) geïsoleerd en worden de ramen in C3.2 vervangen door 
dubbel glas (december 2022-januari 2023).

•  Daarna worden het schrijnwerk en de ramen vervangen in C1.2, 
C2.1, C2.2 en de trappenhal (voorjaar 2023).

•  In het A-gebouw worden in A1.2 het houten schrijnwerk en ra-
men vervangen (voorjaar 2023).

•  In het A-gebouw worden de stookinstallaties (op stookolie) ver-
vangen door hoogrendementsketels op gas.

•  Ook in Tabigha (gedeelte sportzaal) wordt de stookinstallatie 
(op gas) vernieuwd en worden hoogrendementsketels op gas 
geplaatst.

•  Stap voor stap schakelen we in alle gebouwen over naar LED-
verlichting.

•  We onderzoeken de mogelijkheid om zonnepanelen te plaatsen.

3.  

Een derde motivatie om de infrastructuur van de school aan te pas-
sen, is in zekere zin nog fundamenteler dan de vorige. Een veilige 
omgeving is een absolute prioriteit. Veranderende veiligheidsvoor-
schriften zijn vaak de reden om bij te sturen. Ons CPBW (comité voor 
preventie, bescherming en welzijn) dat maandelijks samenkomt, 
volgt dit aspect van veiligheid nauwgezet op in samenwerking met 
onze preventieadviseur.

•  Bij de werken waarover sprake in de vorige punten, is de brand-
veiligheid altijd een bepalende factor in de aanpassingen.

•  Het zal jullie niet verwonderen dat sinds corona ventilatie een 
belangrijk gegeven werd. Ook daar wordt in nieuwe infrastruc-
tuuraanpassingen rekening mee gehouden. Zo is er nu in het 
volledige D-gebouw een aangepast ventilatiesysteem geïnstal-
leerd. 

•  In alle lokalen is een CO2-meter aangebracht met een plan van 
aanpak wat te doen als bepaalde waardes overschreden worden.

In dit overzicht hebben we het dan nog niet gehad over de onder-
houds- en vernieuwingswerken die nodig zijn om de bestaande ge-
bouwen in een goede staat te houden. Evenmin hadden we het over 
de ICT-investeringen die in een klaslokaal een steeds prominentere 
rol spelen. Denk maar aan de interactieve schermen met touch-
screen die de plaats van beamers innemen.

Tussen droom en daad staan wetten in de weg en praktische be-
zwaren, zo staat het in een gedicht van Willem Elsschot (over het 
huwelijk, weliswaar). De uitspraak is hier zeker van toepassing. 
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Er is de realiteit van de middelen. Gelukkig krijgen we dankzij subsi-
dies van Agion (Agentschap van infrastructuur in het onderwijs) en 
de relancesubsidies van het VEB een serieuze duw in de rug. In de 
scholengroep Karel de Goede worden inspanningen gedaan om alle 
middelen strategisch in te zetten en zo optimaal mogelijk te gebrui-
ken. Ook dat werpt vruchten af.

Er is de realiteit van de context: schoolgebouwen in de binnenstad 
van een historische stad als Brugge waar bepalingen rond erfgoed 
en omgevingsfactoren een grote rol spelen.
Er is de realiteit van wettelijke bepalingen rond veiligheid en milieu 
maar bv. ook rond toegankelijkheid van gebouwen.

Zoveel praktische obstakels die maken dat zelfs voorstellen tot klei-
nere aanpassingen een hele weg moeten afleggen. Gelukkig beschik-
ken we op school, in de scholengroep en in de raad van bestuur over 
heel wat knowhow zodat we met vereende krachten de kloof tussen 
droom en daad stapsgewijs kunnen overbruggen. Dankzij energie 
en inzet van vele mensen op die verschillende niveaus maken we 
vorderingen met dat ene doel voor ogen: een veilige en aangename 
leer- en werkomgeving creëren. Waarvoor heel veel dank!

Diederik Maes

INFOAVOND
starten in het secundair onderwijs voor  

toekomstige eerstejaars en ouders

woensdag 1 maart 2023 
om 19.00 uur
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zaterdag 18 maart 2023
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MEET4CONNECTION (DEEL 1)
EEN SLOVEENSE UITWISSELING IN BRUGGE

Onze schoolmissie is duidelijk: de keuze 
voor de talenten van onze leerlingen 
inspireert ons om voortdurend na te 
denken, vooruit te kijken en te bouwen 
aan een steeds betere school. 

Nu de grenzen weer helemaal open zijn na de pandemische storm 
van de voorbije jaren, willen we kansen met beide handen grijpen. 
Meet4Connection is dergelijk klein maar fijn initiatief om cognitief 
sterk functionerende jongeren met elkaar in contact te brengen. 
Daarbij zien we mogelijkheden om te leren uit gelijkenissen, maar 
ook om te leren uit verschillen.
Eind oktober 2022 - in een week met zowaar zomerse temperaturen 
- mochten we vier leerlingen uit de derde graad van het Gymna-
sium Ledina (Ljubljana) verwelkomen. Net als Sint-Jozef Humaniora 
maakt ook deze school uit van het European Talent Support Network 
(ETSN). We koppelden Petra, Iza, Bor, en Jakob met “onze” Elisa, 
Emma, Angelo en Hannes. Het resultaat? Echte verbinding vanaf 
dag één. In de voormiddag lieten we de Sloveense studenten aan-
sluiten in de reguliere lessen. In de namiddag voorzagen we een 
bonte mix van verrijkende activiteiten: wandelgesprek aan zee, es-
caperoom, toneelvoorstelling, bezoek Europees Parlement, contact 
met een plaatselijke ondernemer …
We lokten de jongeren bewust wat uit de comfortzone. Wat dat met 
hen deed, was voer voor gesprek en nieuwe interactie.
Heel bijzonder was toch het verschil in schoolse motivatie.
Kijk even mee naar de antwoorden op volgende vragen die we vooraf 
aan de leerlingen stelden. We vroegen immers aan de deelnemende 
leerlingen om zich telkens in te schalen op een schaal van 1 (hele-
maal niet akkoord) tot 5 (heel zeker akkoord) [V = Vlaamse leerlin-
gen, SL = Sloveense leerlingen].
a.  Ik probeer mijn best te doen op school omdat het belangrijk is 

voor mij (V:4; SL: 4,75)
b.  Ik probeer mijn best te doen op school omdat ik het interessant 

vind (V:3,75; SL: 2,75)
c.  Ik probeer mijn best te doen op school omdat ik het leuk vind 

(V:3,25; SL: 2,5)
d.  Ik probeer mijn best te doen op school omdat ik nieuwe dingen 

wil leren (V:4,25; SL: 3,75)

Waarbij V staat voor onze studenten (Vlaanderen), en SL voor onze 
gasten (Slovenië). Intrigerend is het verschil tussen de resultaten 
van vraag a. enerzijds, en de resultaten van de andere vragen an-
derzijds. 
Wat blijkt uit de gesprekken achteraf? Het onderwijssysteem in 
Slovenië is erg resultaatgericht. Al van in de lagere school bepa-
len “grades”, uitgedrukt in letters van A tot D, het vervolg van het 
schooltraject. Met andere woorden: wie op het einde van de lagere 
school geen hoge grades haalt, ziet de mogelijke schoolkeuze in het 
middelbaar al erg ingeperkt. Dat geldt nog meer voor de doorstroom 
naar het hoger onderwijs. Studenten uit Slovenië kijken dus heel 
anders naar schools presteren dan onze studenten. De intrinsieke 
motivatie om dingen bij te leren ligt bij onze leerlingen veel hoger. 
Het was voor hen ondenkbaar en bovendien zeker niet wenselijk dat 
het strakke Sloveense systeem in Vlaanderen zou worden toegepast.

Aan de andere kant volgende bedenking: zelden zijn er leerlingen 
in Slovenië die een jaar dubbelen. Veel minder leerlingen in Slove-
nië presteren ook onder hun niveau. Er is daar immers heel weinig 
ruimte (en tijd) voor. Die stelling was de voedingsbodem voor een 
geanimeerde discussie over wat leren is, en zou moeten zijn. We kij-
ken er nu al naar uit om in maart 2023 in Ljubljana te kijken hoe zij 
het daar aanpakken.

Tot slot: de Sloveense leerlingen vonden de avond thuis bij onze leer-
lingen en hun ouders unaniem één van de hoogtepunten van hun tijd 
in Brugge. Het zegt iets over de sfeer, gezelligheid en de gevonden 
kameraadschap. Grade A!
Ignace Ryheul
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SJH DOET
VOOR DE REST VAN MIJN LEVEN? 
ERVARINGEN TIJDENS DE YOUCA-DAG
Donderdag 20 oktober 2022 was geen schooldag zoals een andere. Leerlingen uit het 
laatste jaar van onze school konden deelnemen aan YOUCA Action Day (de vroegere 
Zuiddag). Zo’n 15.000 jongeren van het vierde tot en met het zevende middelbaar 
engageren zich die dag om te werken i.p.v. op de schoolbanken te zitten en hun loon 
van 55 euro aan het goede doel te schenken. En onze zesdejaars waren dus ook van 
de partij. Noordzandnieuws sprokkelde enkele reacties.

Linde Taveirne (6C)

Ik hielp een dagje in een lagere school in Gent. 
Deze job heb ik gevonden door mijn meter, die 
daar juffrouw is en die het een leuk idee vond 
om mij eens een dagje mee te nemen in haar 
werkleven. ‘s Ochtends heb ik de kindjes van 
het zesde leerjaar geholpen tijdens hun wiskun-

detoets. Na de toets gaf mijn meter een les spelling, terwijl ik de 
net gemaakte toetsen zat te verbeteren. Na het verbeteren heb ik de 
zesdejaars geholpen met de oefeningen die ze kregen voor spelling.
Na de middagpauze mocht ik helpen in het eerste leerjaar. In de 
klas mocht ik de kindjes begeleiden tijdens het hoekenwerk. Daarin 
krijgen de leerlingen een moment om te spelen met verschillende 
dingen, ze kunnen bv. tekenen of met poppen spelen …
Ik vond het werk zwaarder dan verwacht, maar de tijd vloog voorbij, 
omdat ik geen moment stil zat.
De ‘collega’s’ behandelden mij goed. Ze vonden het niet erg dat ik 
bijna nog geen ervaring had. Ze waren erg sympathiek
Deze job zou ik niet kiezen voor mijn hele leven, omdat ik mijzelf niet 
in het onderwijs zie staan.

Toon Claes (6E)

Ik liep mee met een federaal parlementslid van 
de partij Groen.
De politiek interesseert mij al lang en toen ik 
zag dat er een vacature op de jobbank stond 

om mee te lopen bij een partij heb ik hiervoor gesolliciteerd. In mijn 
motivatiebrief vertelde ik dat ik het meest geïnteresseerd was in de 
federale politiek en dat ik graag met Kristof Calvo wou meelopen. 
Dit konden ze regelen.
‘s Ochtends was er een gezamenlijk ontbijt met alle YOUCA-deelne-
mers bij de partij Groen. Dit waren er ongeveer 50. Daarna werden 

we verdeeld, ik was team federaal parlement. We vertrokken naar 
het federaal parlement, we kregen een rondleiding in het gebouw en 
we mochten een deel van de fractievergadering van de Ecolo-Groen-
fractie volgen. Normaal gezien mogen er nooit niet-parlementsleden 
deelnemen aan deze vergadering, dit was dus een unieke ervaring. 
Daarna mochten we samen met de assistent van ons parlementslid 
de dagelijkse taken uitvoeren. Op de middag volgden we vanuit het 
publiek een vergadering met alle partijen en alle regeringen over de 
klimaattop. En na ons middagmaal in de keuken van het federaal 
parlement wijdden we ons verder aan de dagelijkse taken. Hierna 
deed ik een interview met Kristof Calvo dat live op Instagram te 
volgen was en kon ik nog even met hem praten. Toen volgde ik van-
uit het publiek de plenaire vergadering. In het publiek zaten andere 
leerlingen van onze school die mee liepen met een andere partij. Als 
laatste was er een drink met alle YOUCA-deelnemers van Groen en 
kreeg ik de kans om met de partijleiders en bekende partijleden te 
praten.
Ik heb die dag dus veel gedaan, geleerd en ervaren. Ik had de dag-
indeling niet verwacht. We mochten niet alleen heel veel volgen, er 
werd ook duchtig gewerkt. Ik had vooraf eerder het gevoel dat ik 
maar heel even in het federaal parlementsgebouw zou zijn en hoofd-
zakelijk in het partijhuis. Maar ik was daar alleen voor het welkomst- 
en afscheidswoord.
Het contact met andere YOUCA-deelnemers verliep zeer goed en 
iedereen wou iedereen leren kennen. Het contact met de partijme-
dewerkers was zeer informeel en ze waren allen bijzonder toeganke-
lijk. We waren een groep met een gedeelde interesse, maar andere 
ervaringen en meningen en we wilden ze graag delen, maar ook luis-
teren naar elkaar. Het contact met de parlementsleden was een stuk 
formeler en vaak van korte duur door hun drukke en veranderende 
agenda. Maar ze deden hun uiterst best om ons zo veel mogelijk bij 
alles te betrekken.
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Ik wilde voor deze dag al heel graag de politiek in, maar dankzij deze 
dag leerde ik dit beroep beter kennen. Ik ben nu nog gemotiveerder 
om dit later ook te doen en ik weet nu ook beter hoe ik daaraan kan 
beginnen doordat ik contacten heb gemaakt en vele tips heb gekre-
gen. Ik weet nu nog beter wat een parlementariër doet en ik zou dit 
zeker de rest van mijn leven willen doen.

Amélie Pirnay (6A)

Op 20 oktober hebben wij eindelijk de kans ge-
had om onze droomjob waar te maken. Ik heb 
deze kans gegrepen en heb een dagje mee mo-
gen lopen met Open VLD-politicus Jasper Pillen 

in het federaal parlement. Ik kan jullie al meteen vertellen dat ik 
het echt een topervaring vond! De partij had een heel programma 
voor ons, de YOUCA-studenten, in elkaar gestoken. Eerst mochten 
we een plenaire vergadering meevolgen en kregen we een rondlei-
ding met wat uitleg over het gebouw zelf. In de namiddag hebben 
we nogmaals een rondleiding gehad, maar dan in het hoofdkwartier 
van de partij. Daar mochten we mee een concept bedenken voor 
de volgende campagne van Open VLD in verband met Halloween, 
want dat zat er toen aan te komen. Heel wat medewerkers van Open 
VLD vergezelden ons tijdens de lunch. Toffe mensen, die ook naar 
onze mening vroegen over de partij zelf, hoe wij politiek ervaren op 
school … We zijn uiteindelijk de dag geëindigd met een rondleiding 
in de senaat, waar we zelfs werden getrakteerd op een glaasje. Wat 

mij vooral is bijgebleven, zijn de interessante discussies en het ach-
ter de schermen kunnen meevolgen. Het heeft mij een veel beter 
beeld gegeven over hoe alles daar werkt. Of ik zelf in de politiek zou 
stappen? Daar ben ik nog niet zo zeker van, maar de ervaring op zich 
was al absoluut de moeite waard!

Elisa Hinderyckx (6E)

Op de YOUCA-dag werkte ik bij Rozemarijn, een 
dagcentrum voor mensen met jongdementie. Ik 
raakte aan die job via de jobbank van youca. Ik 
moest vooral doen wat je op een normale dag 

in een huishouden zou doen: koken, een wandeling maken … Maar 
dan wel samen met de bezoekers, die ik dus ook moest begeleiden 
tijdens de activiteiten. De job was wel zoals ik verwachtte, alleen 
had ik niet voorzien dat het toch redelijk kalm was. De collega’s wa-
ren heel vriendelijk en gaven veel info over de jobinhoud. Toch zou ik 
deze job niet willen doen voor de rest van mijn leven.

Hanne Leenknegt (6A)

Op mijn YOUCA-dag werkte ik als kelner bij 
Hotel Crowne Plaza. In de ochtend hielp ik bij 
het afruimen van de ontbijttafels, het aanvullen 
van het eten, aan het onthaal de mensen een 

plaats geven in de ontbijtzaal enz … In de middag stond ik achter 
de bar en mocht ik drankjes maken en serveren. Ik raakte aan de 
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job doordat dat mijn bijbaantje is voor in het weekend en tijdens de 
vakanties. Doordat ik er nu al ongeveer een jaar werk, was er niet 
echt iets nieuws op de YOUCA-dag. Ik kom goed overeen met mijn 
collega’s, dus dat is heel leuk. Ik zou dit niet als vaste job willen 
hebben. Ik vind dat er niet genoeg uitdaging is, waardoor ik dit snel 
beu zou zijn mocht ik dit mijn hele leven lang doen. 

Eloïse Lemant (6D)

Ik mocht bij de politie gaan “werken”. Ik ben sa-
men met een vriendin naar het hoofdkantoor van 
de politie geweest. De mevrouw aan de balie gaf 
ons dan een kaartje met een e-mailadres waar-

naar we konden mailen. Enkele dagen later kregen we een mail dat we 
mochten komen.
In de ochtend kregen we eerst informatie over alle verschillende ta-
ken en functies in de politie. Dan kregen we een rondleiding door 
het gebouw. Daar hebben we de cellen gezien en nog veel meer. Dan 
reden we rond in Brugge met een auto die een nummerplaatscanner 
had. Die scande dus elke nummerplaat die hij tegen kwam. In de 
middag hebben we het over de communicatie van de politie gehad.

Fien Lemey (6B)

Op mijn YOUCA-dag mocht ik meevolgen op de 
afdeling Marketing in het Bellewaerde park.
Ik kwam aan deze job dankzij mijn oom. Mijn col-
lega’s hebben me goed begeleid doorheen de dag 

en dat maakte het nog interessanter! Zo werd ik opgewacht door de 
Marketing en Sales directeur en kreeg ik meteen een korte briefing 
over hoe de dag zou verlopen. Hierna zochten we de andere YOUCA-
studenten op, die meehielpen op andere afdelingen. Ik mocht foto’s 
nemen en hun een paar vragen stellen over hun dag, hierover moest ik 
dan een artikeltje schrijven voor de LinkedIn van het Bellewaerde park. 
Daarna kwamen er ook influencers langs om de nieuwe spookhuizen 
uit te testen. Ik mocht hen begeleiden samen met de andere marke-
tingmedewerkers. Ik wist vooraf niet wat ik kon verwachten van deze 
dag, maar ik was positief verrast door de marketing!

Emma Schroyens (6C)

Op de YOUCA-dag van 2022, mocht ik meevol-
gen op de pathologie-afdeling in het AZ Sint-
Jan. Hoe ik aan die job kwam? Wel, mijn peter 
en opa kennen het hoofd van de afdeling per-

soonlijk. Toen ik op een familiefeest vertelde wat de bedoeling was 
van de YOUCA-dag, waren ze meteen enthousiast en vertelden mij 
dat ze iemand kenden in het ziekenhuis. Ik heb hun toen gevraagd of 
ze hem wilden contacteren om uit te leggen wat de YOUCA-dag in-

houdt en of ik daar die dag mocht meelopen. De vraag werd gesteld 
en de dokter deelde mijn peter mee dat ik “de job had”. De dokters 
hadden zich al goed voorbereid op mijn komst en hadden besproken 
dat ik eerst een rondleiding zou krijgen op de hele afdeling, dan in 
de voormiddag met één van hen zou meevolgen en in de namiddag 
met iemand anders. Ik mocht deze eerste persoon helpen om de ma-
chines en producten klaar te zetten om de staaltjes te kleuren, die 
dan later bekeken zouden worden onder de microscoop. Ik heb veel 
uitleg gekregen over wat zo’n proces inhoudt en hoe dat allemaal 
gaat. In de namiddag mocht ik meevolgen met de dokter, die alle 
(kleine) staaltjes die binnenkomen bekijkt, eventueel versnijdt en 
klaarmaakt voor de volgende stap in het proces. Het was een heel 
leerrijke dag. Ik heb tumoren gezien op microscoop en gewoon, ik 
heb bepaalde zaken van het lichaam gezien die onderzocht moesten 
worden en nog veel meer. Het was over het algemeen wel wat ik had 
verwacht. Ik wist vooraf ook wel dat ik niet zoveel écht zou kunnen 
helpen, aangezien het wel belangrijke onderzoeken betreft en ik daar 
niet geschikt voor ben. Maar alle collega’s waren super vriendelijk, 
gaven veel uitleg en toonden veel. Ik vond het dus zeker niet erg. Of 
ik dit mijn hele leven zou willen doen als job? Ik denk van niet. Het 
was zeker super leuk en interessant, maar ik denk niet dat ik dat 
echt als job wil later. Ik ben heel blij dat ik deze mooie kans heb 
gekregen om eens te proeven van het werkleven in het ziekenhuis. 
Het was zeker een ervaring om nooit te vergeten.

Jade-May Smedts (6B)

Voor de YOUCA-dag had ik al een plaats bij een 
advocatenbureau in gedachten. Ik stuurde hun 
een mailtje. Ze waren erg enthousiast over het 
hele gebeuren en besloten om mij een dagje te 

laten meedraaien. Jammer genoeg kreeg ik een paar dagen voor de 
deadline te horen dat het niet meer mogelijk was om te komen, we-
gens een onverwachte sluitingsdag. Daarom besloot ik om een dagje 
bij mijn mama in haar salon (schoonheidsinstituut Jade) te helpen, 
aangezien er daar altijd wel wat te doen valt. Ik heb vooral bureau-
werk gedaan zoals: rekeningen en facturen sorteren, bestellingen 
controleren, telefoontjes doen, de socials up to date houden … Niet 
per se het meest spannende werk, maar het is altijd interessant om 
enige handigheid in deze dingen hebben. Gelukkig komen er altijd 
veel mensen over de vloer, die enorm graag een leuke babbel doen 
terwijl ze wachten. Zo kom je ook nog eens wat te weten en mensen 
zijn blij dat ze hun verhaal kunnen doen. Hoewel ik in eerste instantie 
iets anders wou doen, was dit zeker een geslaagde dag ! Het is leuk 
dat je op deze manier een goed doel kunt steunen en ondertussen 
zelf ook iets kan bijleren.



15

N O O R D Z A N D N I E U WS  D EC E M B E R  2 0 2 2

SJH SPRINGT ER IN!
De leerlingendag op dinsdag 20 september 2022, de openingsactiviteit van het feestjaar ter gelegenheid van het 60-jarig bestaan van 
Sint-Jozef Humaniora, werd een feestdag voor alle leerlingen! Groot en klein gingen met de fiets naar Merkeveld, waar tussen het groen een 
waar festivalsfeertje was gecreëerd. Leerlingen konden à volonté springen op grote springkastelen, worstelen, ravotten, zonnen op soms 
reusachtige constructies. Er was ook muziek en een picknickweide; het weer zat mee en de sfeer was los en gemoedelijk. Van het eerste tot 
het zesde jaar: iedereen danste op de beats van de DJ op het einde van de dag, iedereen amuseerde zich rot, iedereen sprong het feestjaar in!
Omdat woorden soms tekort schieten: een handvol sfeerbeelden!
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GESPREK OVER KLIMAATSCHULD 
TUSSEN MARIAN DONNER EN  
ONZE ZESDEJAARS
Jongeren krijgen vandaag te horen dat een beter klimaat eerst en vooral bij 
jezelf begint. Bij sommigen leidt dat tot ‘vliegschaamte’, schuldgevoelens, 
angsten en zelfs ‘klimaatdepressie’. Maar is iedereen even schuldig aan de 
klimaatontwrichting? En waar ligt de 
hefboom om de crisis aan te pakken?

In het kader van Klimax, het Brugse klimaatfestival (1-15 oktober 
2022), gingen onze leerlingen van het zesde jaar in gesprek met 
Marian Donner. Marian is columniste bij de Groene Amsterdammer 
en auteur van onder andere het ‘Zelfverwoestingsboek’ (2019). In 
2022 verscheen van haar ‘De grote weigering’ over de vraag of er 
nog vrijheid mogelijk is in een wereld die onder zware ecologische en 
economische druk staat.

Voor het debat werden de leerlingen klaargestoomd aan de hand van 
inspirerende videofragmenten met klimaatjournalist Jaap Tielbeke 
en Marian Donner zelf. 

Beiden zijn ervan overtuigd dat de sleutel om klimaatontwrichting 
tegen te gaan bij overheden en bedrijven ligt. De slogan ‘Een beter 
milieu begint bij jezelf’ is een bewust afleidingsmanoeuvre om de 
grootste vervuilers en echte verantwoordelijken vooral hun gang te 
laten gaan. Om tot oplossingen voor de klimaatproblematiek te ko-

men, is het onzinnig om vanuit het individu te vertrekken. Burgers 
kunnen wel een rol spelen als kiezer, demonstrant of activist, als 
mede-eiser (of advocaat) in een rechtszaak voor een beter klimaat-
beleid … Steeds met het doel om het beleid en het systeem onder 
druk te zetten.
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Het bekijken van de videofragmenten leidde tot interessante klas-
gesprekken. De leerlingen noteerden hun bedenkingen en vragen, 
die ze diezelfde middag nog aan Marian konden voorleggen. Uit ie-
dere klas werd ook een woordvoerder gekozen. Op het podium van de 
Snuffel vormden zij het vijfkoppige panel dat met Marian in gesprek 
ging. Twee van hen vertellen hieronder over hoe zij die middag er-
varen hebben.
Sietske Meulebrouck

Amélie Pirnay (6A)

Ik wil eerst en vooral kwijt dat dit debat mij ze-
ker nieuwe inzichten heeft gebracht. Het heeft 
echt mijn ogen laten opengaan over bepaalde 
onderwerpen, vooral het onderwerp van de kli-

maatschuld heeft mijn beeld heel wat verruimd. Het lijkt mij nu zeer 
logisch dat veel grote bedrijven de schuld op het individu proberen 
te schuiven, zodat ze zichzelf niet of minder moeten verantwoorden. 
Ik vond het daarom ook zeer interessant om in de filmpjes te zien dat 
ze daar subtiel mee bezig zijn, door bijvoorbeeld tips te posten over 
hoe je energie kan besparen via hun sociale-mediakanalen.
Meestal gaf Marian tijdens het debat wel niet echt concrete ant-
woorden, bijvoorbeeld toen ik vroeg hoe wij het verschil kunnen 
maken. Ze ging meteen over naar andere onderwerpen. Haar uit-
eindelijke conclusie was dat wij niet echt veel kunnen doen, behalve 
protesteren en onze mond opentrekken bij de politici. De linken die 
ze tussen de verschillende onderwerpen legde, waren ook niet altijd 
even duidelijk en de connecties met bijvoorbeeld de klimaatdepres-
sie en de burn-outs begrijp ik nog steeds niet.
Ik moet zeggen dat het mij toch zeker wat heeft bijgebracht, maar 
persoonlijk vind ik toch dat wij, als individu, ook nog steeds een ver-
schil kunnen maken. Ik vind zeker ook dat we samen wel iets tegen 
deze grote bedrijven kunnen bereiken, als we onze mond opendoen.

Tristan Billiet (6B)

Toen de klas mij aanstelde om als vertegen-
woordiger van 6B mee te praten in het gesprek 
met mevrouw Marian Donner, wou ik dat met 
veel plezier doen. Ik vond het een zeer mooie 

opportuniteit om zowel met mevrouw Donner als met een paar me-
deleerlingen van gedachten te wisselen. Op voorhand hadden wij 
in de klas al een paar vragen voorbereid in verband met enkele in-
terviews met Marian Donner die we hadden gezien. Dit zorgde er 
dan voor dat we een mooi gesprek konden opbouwen. Er waren ver-
schillende interessante vragen, zoals bijvoorbeeld wat wij kunnen 
doen om de problematiek tegen te gaan of hoe de grote spelers een 
impact hebben op deze crisis. De antwoorden die we op deze vra-
gen kregen, vond ik soms toch wat confronterend. Volgens mevrouw 
Donner kwam het er heel vaak op neer dat het de schuld is van 
“het systeem”. Met “het systeem” bedoelt ze eigenlijk voornamelijk 
het economische systeem, het kapitalisme en de manier waarop de 
politiek dit allemaal aanpakt. Ze wist ons te vertellen dat zolang dit 
systeem niet verandert, er geen beterschap kan zijn in de aanpak 
van deze klimaatcrisis. Als je dan vanuit dit idee verder gaat, komt 
het er ook op neer dat wij eigenlijk niets kunnen doen, dat was toch 
haar standpunt. Volgens mevrouw Donner had het geen zin om als 
klein individu te proberen om vegetarisch te eten of je minder te 
verplaatsen met de auto, of alles wat je eigenlijk op jezelf kan doen. 
Dit vond ik wel wat moeilijk om zomaar te accepteren, want moeten 
wij het dan maar allemaal gewoon laten gebeuren? Echter vond ze 
dit dan ook weer niet juist, maar vond ze dat we eigenlijk allemaal 
een Greta Thunberg moeten proberen te zijn. Los van dit alles vond 
ik het wel een leuk initiatief van de school. Het toont aan dat we als 
school willen bijdragen aan een beter klimaat. Ik hoop dat er nog 
vele leerlingen zijn die ook eens de kans krijgen om dit te doen.
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OUD-LEERLINGE SARAH 
INGHELBRECHT IS 
PERSVERANTWOORDELIJKE BIJ 
WIELERPLOEG INTERMARCHÉ
Tussen 2004 en 2010 liep Sarah Inghelbrecht (30) uit Stalhille school op de 
Jozefienen. Nu woont ze in Wallonië, heeft ze een zoontje van anderhalf jaar en 
werkt ze als persverantwoordelijke voor wielerteam Intermarché-Wanty-Gobert 
Matériaux, de ploeg van de Eritreeër Biniam Girmay. “Sinds zijn zege in Gent-
Wevelgem krijg ik plots veel meer interviewaanvragen.”

1 september 2004 was de eerste dag ooit van Sarah in Sint-Jozef 
Humaniora. “Ik ben van Stalhille en Brugge leek een logische keuze 
voor mijn ouders, die veel goeie dingen over de Jozefienen hadden 
gehoord. De meeste ouders gaan het jaar ervoor langs bij meerdere 
scholen. Wij niet, want de beslissing lag al vast. Ik ben begonnen in 
de richting moderne talen en studeerde af in economie-wiskunde. 
Talen interesseerden me ook, maar in de richting wiskunde lag het 
niveau iets hoger. Met slechts vier leerlingen studeerden we het 
laatste jaar af.”

Je bent intussen twaalf jaar weg van deze school. Hoeveel leer-
krachten herinner jij je nog?
Sarah: “Nog veel, hoor! Er zijn intussen al heel wat leerkrachten met 
pensioen, maar velen geven nog altijd les in de Jozefienen. Mevrouw 
Senaeve was mijn eerste klastitularis. Meneer Van Leirsberghe ging 

elke woensdagnamiddag mee naar de SVS-loopwedstrijden en had 
een bijzondere interesse voor sport. Ook al deed ik geen weten-
schapsrichting, hij volgde me op de voet.”

Wat was jouw favoriete vak?
Sarah: “Economie was helemaal mijn ding. Ik speelde met die cur-
ves. Het ging vanzelf en ik vond economie sowieso een praktisch 
vak. Mijn ouders zijn zelfstandigen en hebben een tuincenter en 
handel in land- en tuinbouw. Die achtergrond zal ook wel een rol 
gespeeld hebben. Mijn keuze om daarna voor handelsingenieur te 
gaan studeren, was dan ook een logische keuze. De vele wiskunde 
uit het middelbaar is toen eveneens van pas gekomen. Binnenhuis-
architectuur boeide me ook, maar door de beperkte werkgelegenheid 
in die sector is dat nooit een optie geweest. Met een diploma van 
handelsingenieur kan je overal terecht.”

Ging je graag naar de Jozefienen?
Sarah: “Ik zou nu exact dezelfde keuze maken. Toen was het nog een 
echte meisjesschool, want in mijn klas zaten er nooit meer dan vier 
of vijf jongens. Ik verdenk mijn twee jaar jongere broer Joren, die 
later voor burgerlijk ingenieur computerwetenschappen studeerde 
en inmiddels een mooie job bij Harmoney heeft, er trouwens van dat 
hij bewust voor de Jozefienen koos, net omdat hij één van de weinige 
jongens was. Ik was een heel brave en plichtsgetrouwe leerlinge, 
maar van naschoolse activiteiten was geen sprake. Het was bij mij 
allemaal sport dat de klok sloeg. Zeker in de hogere jaren, toen ik als 
wielrenster vaak met de nationale selectie in het buitenland aan de 
slag was. Ik herinner me dat ik zelfs de trip naar Parijs niet heb mee-
gemaakt, omdat ik toen moest koersen. En terwijl mijn klasgenoten 

SJH VRAAGT
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tijdens het weekend uitgingen, bleef ik braafjes thuis. Sommigen 
vonden dat maar raar.”

“ Na de zege van Biniam in Gent-
Wevelgem is alles ontploft”

Hoe verliep de combinatie school en topsport?
Sarah: “De eerste jaren ging alles vanzelf, maar in het zesde middel-
baar studeerde ik altijd tijdens de middagpauze, vier keer per week 
in de studie tot kwart na vijf en soms zelfs op de bus van en naar 
school. Maar ’s avonds en in het weekend ging er bij mij nooit een 
boek open, omdat ik dan ging trainen of koersen. Mijn ouders hebben 
me thuis nooit zien werken voor school.”

Je bent daarna een tijdje profwielrenster geweest.
Sarah: “Ik behaalde enkele mooie resultaten, waaronder een vice-
Europese titel in de ploegenachtervolging bij de beloften. Maar door 
een hernia ben ik in januari 2020 vroegtijdig moeten stoppen. Net 
voor corona en net toen ik een voltijdse jobaanbieding kreeg. Op dat 
moment was dat een harde noot om te kraken, maar achteraf gezien 
is alles netjes in zijn plooi gevallen. Een jaar later, op 21 april 2021, 
ben ik ook mama geworden van een zoon, Jules Stassin.”

Jouw vriend heet Julien Stassin, zelf ook een gewezen profwiel-
renner. 
Sarah: “We wonen in Aubel in Wallonië, op enkele kilometers van het 
Drielandenpunt met Nederland en Duitsland. Julien was acht jaar 
prof, daarna enkele jaren verzorger en vanaf volgend seizoen ploeg-
leider bij Wallonie-Bruxelles.”

Jij bent zelf bij een andere wielerploeg aan de slag, Intermar-
ché-Wanty-Gobert Matériaux, het team van onder meer de Eri-
treeër Biniam Girmay, die in 2022 Gent-Wevelgem won.
Sarah: “Toen ik zelf nog koerste, was die ploeg al heel erg geïnteres-
seerd in mijn profiel. Er zijn immers weinig mensen die veel talen 
spreken en toch thuis zijn in de wielersport. Er stond geen vacature 
open, maar ik kreeg wel de vraag om de sociale media te verzorgen. 
Al vrij snel is dat een voltijds contract geworden. Het was een aan-
bod dat ik niet kon weigeren. Ik ben nu dus in de communicatie aan 
de slag, een job die weinig met mijn diploma te maken heeft. Alleen 
zou ik zonder nooit zo’n aanbieding gekregen hebben. Trouwens, mijn 
positie binnen de ploeg evolueert elk jaar. Wie weet kom ik ooit toch 
nog in een meer economisch gerichte functie terecht.”

Wat houdt jouw takenpakket precies in?
Sarah: “Ik ben de link tussen sponsors, renners en journalisten. Aan-
vragen van sponsors en journalisten komen bij mij terecht, waarna 
ik beslis wat er mogelijk is. Ik moet zorgen dat de communicatie met 
de buitenwereld vlot verloopt en we aan de noden van onze part-
ners voldoen. Een ander gedeelte van mijn job is het administratieve 
luik: het UCI-dossier indienen, contracten opstellen … Vooral dit 
jaar is mijn job extreem geëvolueerd. Vroeger mocht ik blij zijn als 
een journalist een van onze renners wilde spreken, maar na de zege 
van Girmay in Gent-Wevelgem is alles ontploft. Vroeger kenden de 
meeste journalisten me niet, nu wel. Ik leid een heel raar leven. Ik 
werk haast zeven dagen op zeven, het hele jaar door en soms zelfs 
’s nachts, zoals tijdens het voorbije WK wielrennen in Australië. Ik 
moet erg flexibel zijn. Je weet immers nooit wanneer een renner van 
de ploeg zal winnen, want als er iemand wint, heb ik meer werk. Ik 
doe dat wel meestal van thuis uit, maar als Biniam in 2023 de Tour 
de France rijdt, kan het zomaar gebeuren dat ik in juli vier weken in 
Frankrijk zal vertoeven.”

Tom Vandenbussche
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OUD-LEERLINGE MANON 
DEPUYDT IS NOG ALTIJD ÉÉN VAN 
DE BESTE SPURTSTERS IN ONS LAND

Manon Depuydt (25) uit Klemskerke liep school op de Jozefienen tussen 2009 
en 2015. Nu studeert ze kinesitherapie in Gent en is ze topsportatlete op de 
sprintnummers. In 2018 nam ze al eens deel aan het EK atletiek in Berlijn, maar de 
voorbije jaren kampte Manon met blessures. “Hopelijk kan ik ooit nog eens naar 
een Europees kampioenschap.”

1 september 2009 was Manons eerste schooldag in Sint-Jozef Hu-
maniora. “De meeste leerlingen uit Klemskerke trekken in het mid-
delbaar naar Blankenberge of Oostende, maar mijn mama, Hélène 
Vanmassenhove, heeft in de jaren 70 en 80 zelf in de Jozefienen 
gezeten. Het was dus een logische keuze. Ik ben begonnen in de 
richting Latijn en finaal geëindigd met wetenschappen-wiskunde. 
Latijn heb ik slechts twee jaar gedaan, maar achteraf gezien was 
het een heel goede basis voor mijn latere studie kinesitherapie. Ook 
mijn zus Anne-Sophie (die nu bezig is aan haar doctoraat toxicologie 
in Leuven, red.) heeft in de Jozefienen gezeten.”

Herinner je je nog jouw eerste klastitularis?
Manon: “Ik ben na jouw berichtje eens door mijn oude klasfoto’s 
gegaan en herkende nog al mijn klastitularissen. Mijn eerste, in het 
schooljaar 2009-2010, was mevrouw Herregodts, de lerares Latijn. 
Ik herinner de meeste van mijn leerkrachten nog, hoor. Natuurlijk 

kom je met de ene al wat beter overeen dan de andere. Of ik een las-
tige leerlinge was? Neen, maar ik was wel mondig. De ene leerkracht 
kon daar beter mee overweg dan de andere. (proest het uit) Neen, 
namen ga ik niet noemen.”

Had je een favoriet vak?
Manon: (knikt) “Biologie. Meneer Van Nieuwenhuyse blijft me bij. 
Biologie heeft met alles te maken. Het gaat over de natuur en de 
mens. Op dat moment sprak dat me het meest aan.”

“ Hopelijk ooit nog eens naar 
Europees kampioenschap”

Ging je graag naar de Jozefienen?
Manon: “Ja, eigenlijk wel. Alleen de laatste twee jaar had ik het wat 
moeilijker. Ik was door mijn leven als topsportster heel snel volwas-
sen moeten worden, terwijl we op school van de ene bel naar de 
andere leefden. Dat was aftellen, want ik wilde vooral trainen. 

Hoe verliep de combinatie school en topsport?
Manon: “Dat viel wel mee, tot het laatste middelbaar. Ervoor trainde 
ik drie keer per week in Oostende, vanaf dan vijf keer per week in 
Gent. Na school ging ik eerst naar Klemskerke om me om te kleden, 
waarna we naar Gent reden en ik mijn huiswerk in de auto maakte. 
Na de training studeerde ik in de auto en eenmaal thuis ging ik met-
een naar bed. Zo zag mijn leven er elke dag uit. Pittig, maar op 
school hield men er rekening mee. Het laatste jaar mocht ik tijdens 
de LO-lessen studeren. Die extra tijd is me toen heel goed van pas 
gekomen.”

N O O R D Z A N D N I E U WS  D EC E M B E R  2 0 2 2
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Na het middelbaar koos je ervoor om je topsportcarrière met 
een universitaire studie kinesitherapie te combineren. Hoe 
staat het daarmee?
Manon: “Ik heb mijn studie bewust gespreid over meerdere jaren. 
Ik ben intussen mijn eerste master aan het afwerken, zit al in mijn 
tweede master en ben nu ook begonnen aan mijn thesis. Het einde 
is in zicht, maar het zal nog een tijdje duren. In totaal zal ik acht of 
negen jaar over mijn studie doen. Mijn thesis gaat trouwens over 
blood flow restriction, het afknellen van de bloedtoevoer. Het is een 
principe dat tegenwoordig vaak toegepast wordt tijdens een revali-
datie van de voorste kruisband. Ik bestudeer of blood flow restriction 
ook een effect kan hebben als je het toepast tijdens de opwarming.”

In 2018 haalde je op 21-jarige leeftijd de halve finale op het EK 
atletiek in Berlijn, maar de voorbije jaren kampte je met bles-
sures. Waar hoop jij in de toekomst nog op?
Manon: “Vroeger was ik iemand die altijd heel hard droomde, maar 
door die aanslepende blessure heb ik intussen geleerd om alles stap 
per stap te bekijken. Mijn eerste doel is om weer wedstrijden te doen. 

Daarna wil ik mijn persoonlijke records op de 100 en 200 meter be-
naderen en verbeteren. En ik zou in de toekomst graag nog eens op 
een EK staan.”
Tom Vandenbussche

BEZOEK MOSKEE
We zijn met onze klas en de heer Minnebo in de week van de diversiteit op donderdag 17 november 2022 naar de moskee gegaan. Dat was 
een beleving, hoor. Die beleving vertellen we hier vandaag aan jullie. We zijn met de fiets naar daar gegaan, al weten we niet hoe we daar 
uiteindelijk geraakt zijn. Er waren namelijk vier kettingen van de fietsen gevallen!
Het bezoek was wel de moeite waard. 
Toen we aankwamen, leek de moskee 
een gewoon huisje, maar toen we bin-
nenkwamen, bleek het helemaal an-
ders dan verwacht. Het was prachtig 
ingericht! Na het binnengaan, moes-
ten we eerst en vooral onze schoe-
nen uitdoen en onze handen wassen 
volgens de rituelen. Meisjes moesten 
ook een hoofddoek aandoen. De dame 
die ons uitleg gaf, had ook een hoofd-
doek aan. Ze gaven veel uitleg en 
toonden ons hoe ze bidden. Dat was 
ook een deel van onze beleving. Deze 
uitstap was zeer interessant. 
Alexia Coucke & Lotte Csinger (1D)
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SJH SPORT 
MYR CARNEY (15) UIT 4C  
SPEELT FRISBEE
Myr Carney (15) uit klas 4C houdt er een niet-alledaagse sporthobby op 
na: frisbeeën. De leerling economie uit Sint-Michiels schopte het zelfs tot in 
de nationale ploeg en veroverde afgelopen zomer brons op het Europees 
kampioenschap voor U17 in Polen. “Maar met frisbeeën kan je niets verdienen, 
tenzij je in Amerika woont”, lacht Myr.

Myr loopt al school op de Jozefienen vanaf het eerste middelbaar. “Mijn 
oudere broer heeft hier ook gezeten en vond het een leuke school. In-
tussen is hij afgestudeerd en studeert hij voor leerkracht lager onder-
wijs. Zelf heb ik nog geen flauw idee van wat ik later wil doen.”
In zijn vrije tijd is Myr een fervent frisbeeër. “Sinds mijn twaalfde. Ik 
heb de liefde van mijn ouders overgeërfd. Zij gingen in hun jeugdja-
ren samen frisbeeën, al zijn ze er nu al een tijdje mee gestopt.” Myr 
is aangesloten bij de Brugse club Freezzz Beezzz. “Je hebt het goed 
begrepen: met telkens drie keer een z na elkaar. Een rare schrijf-
wijze, maar ik ben het al lang gewoon.”

Geen scheidsrechter
Hoe begint iemand te frisbeeën, vragen we ons spontaan af? Myr 
legt uit. “Starten deed ik met drie proeftrainingen. Ik kende nie-

mand, maar wilde een andere mentaliteit dan in het voetbal. En dat 
is ook het geval. In het frisbeeën is er bijvoorbeeld geen scheids-
rechter. Neen, je beslist zelf. Er is dus veel fairplay. Intussen maakte 
ik al veel vrienden. Of er nog frisbeespelers in de Jozefienen zitten? 
Ja, hoor. Eleonore (Kyndt, red.) uit mijn eigen klas.”
Op dit moment prijkt Myr met zijn Brugse club op de tweede plaats 
in de nationale competitie. “We spelen tegen teams als Kortrijk, 
Gent, Brussel, Leuven en een andere ploeg uit Brugge. Er zitten ook 
meerdere Waalse clubs in onze reeks, de eerste divisie. Als we deze 
competitie als leider afsluiten, blijven we sowieso in die divisie tot 
en met de finale. Onze wedstrijden werken we af op de Xaverianen in 
hartje Brugge en in het KTA in Sint-Michiels. In de zomer spelen we 
buiten, in de winter is er een indoorcompetitie.”

Nationale ploeg
Tijdens de voorbije zomervakantie beleefde Myr een absoluut hoog-
tepunt met een bronzen medaille op het Europees kampioenschap 
voor U17 in het Poolse Wroclaw. “We trokken met 24 spelers en 
speelsters naar daar, want we spelen in gemengde teams. Altijd 
zeven tegen zeven op een veld dat ongeveer even groot is als een 
voetbalterrein.” In 2023 zit er voor Myr geen internationaal kampi-
oenschap in. “Zo’n EK vindt om de twee jaar plaats en ik zit in mijn 
laatste campagne als U17-speler. Ik zou graag deel uitmaken van de 
nationale U20-ploeg, maar ik ben nog jong. Ik maakte wel al trainin-
gen mee in de Blaarmeersen in Gent. Dat is het uitvalsbasis van de 
nationale frisbeeploeg.”
Myr wil zich niet al te veel begoochelingen over de toekomst maken. 
“Met een sport als frisbee kan je niets verdienen, tenzij je in Amerika 
woont. Daar heeft het een grote naam. Voor mij is dit echter een 
hobby waar ik veel plezier aan beleef. (knipoogt) En een leuke afwis-
seling met het vele studeerwerk in de Jozefienen.”

Tom Vandenbussche
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SPORTACTIVITEITEN

Initiatie padel en freerunning
In het eerste trimester stonden enkele leuke naschoolse sportinitiaties op het programma. Leerlingen namen op woensdagmiddag ondermeer 
deel aan een padelinitiatie op de terreinen van Arenal Brugge en een freerunningactiviteit in het moderne sportcomplex van Sport Vlaanderen 
te Assebroek.

Veldlopen
Hanne Le Comte (2E) werd op woens-
dagmiddag 26 oktober 2022 te Roese-
lare provinciaal kampioen veldlopen.

Survivalrun
Op zondagmiddag 6 november 2022 - jawel tijdens de herfstvakantie - namen er maar liefst 
47 sportievelingen van onze school deel aan de Survivalrun Brugge-Damme-Brugge. Op een 
deelnemersveld van 950 personen was Sint-Jozef Humaniora bijzonder sterk en talrijk vertegen-
woordigd. Zij trotseerden alvast weer en wind. 

Sportdag in het vijfde jaar
Vrijdag 16 september 2022 vond je de leerlingen van het vijfde jaar in Oostende.
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SJH SCHRIJFT
DE TRENDWATCHER
- AFLEVERING ELF -

Ver, ver boven de speelplaats verheven, op de hoogste plaats van de Jozefienen, in een 
schemerzone tussen A- en B-gebouw die aan de wetten van tijd en ruimte lijkt ontsnapt te 
zijn, heeft een duister figuur zijn intrek genomen in een slecht verlicht lokaal. Gezeten voor 
een wand van videoschermen en geluidsapparatuur observeert hij de mierenkolonie van 
leerlingen die daar beneden, ver onder hem, in hun dagelijkse bedrijvigheid dooreen krioelen, 
niet beseffend dat zij door hem geobserveerd worden als een exotische volksstam. Soms blikt 
hij van op het dak naar beneden, soms dwaalt hij in hun midden over de speelplaats. Steeds 
met een vinger aan de pols van de jeugd, overal zijn voelsprieten uitreikend, hardnekkige 
vlieg in vele kamers: niets ontgaat onze Orwelliaanse schaduwfiguur. Zijn enige doel? In 
kaart brengen wat leeft onder de Jeugd en de onbegrijpelijke gedragscodes van deze woeste 
stam vervolgens vertalen naar de taal van wat zij Oude Mensen noemen. Zijn naam? De 
Trendwatcher, held van het lerarenkorps, redder van de ouders, antropoloog extra-ordinaire!  
Deze aflevering laat onze superheld u … wachten!

“DE ADVENTSTREND  
OFWEL: DE TRENDWACHTER”

0.
Staande aan een geopend venster in het A-gebouw, trof mij reeds 
halverwege november de kerstsfeer als een prop papier vol in het 
gelaat. Jingle bells uit de speakers, lelijke truien aan de lijven en 
koopjes in de etalages. Los van de bedenkelijke invulling van het 
concept Kerstmis, vroeg de Trendwatcher zich vooral af waarom dit 
alles zo vroeg moest beginnen. Kon er niet wat langer gewacht wor-
den?

1.
Zo’n twintig jaar geleden schreef Luc De Vos voor Gorki een tekst 
die bij allen bewondering zou mogen afdwingen. In “We zijn zo 
jong” weet hij op de hem kenmerkende, nuchtere Ik-ben-maar-een-

jongen-uit-Wippelgem-toon, maar met een niettemin onnavolgbaar 
beeldende kracht, te vatten wat het was om Jong te zijn in de jaren 
negentig. “Wij branden van verlangen,” kweelt de zanger-wijsgeer, 
“maar er is nog een zee van tijd.” De universele essentie van het 
Jong-zijn – het passionele verlangen en de gretigheid, de nieuwsgie-
righeid, de wil, het vuur, de honger naar alles – ligt in de woorden 
van De Vos besloten, maar die essentie wordt getemperd met de 
mildheid die spreekt uit de “zee van tijd”. We willen veel, maar we 
kunnen nog wachten. Het hart van “We zijn zo jong” ligt in die idee, 
lijkt me: de aanvaarding van het wachten. Wie wil wachten, accep-
teert de zee van tijd die vóór zich ligt, heeft de blik vooruit gericht, 
koestert perspectieven.

2. 
Zijn onze Jongeren, beste Oudere lezer, anno 2022 nog steeds de-
zelfde als die van Gorki? Geen idee. Alleszins lijkt een complexere 
verhouding met wachten zich geïnstalleerd te hebben, waarbij op 
zijn minst dat ‘aanvaarden’ waarover Luc De Vos zong, minder van-
zelfsprekend is. Als we iets horen in de wandelgangen, dan is het 
wel hoe vervelend dat eeuwige wachten is. “Hoelang moeten we nog 
wachten tot onze SB’s verbeterd zijn?” (Deze uitspraak noteerde ik 
vooral in lessen van de heer Selter.) “We moeten veel te lang staan 
wachten aan het schoolrestaurant.” (Dit laatste vooral gehoord op 
donderdag, wanneer er frieten geserveerd worden.) “We kunnen niet 
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wachten tot we hier weg zijn.” (Deze dan weer overwegend uit de 
mond van zesdejaars.) Kortom, ze kunnen en willen over het alge-
meen niet wachten. 

Wat enigszins vreemd is, wanneer men bedenkt dat ongeveer elk 
antwoord van eender welke leerling in zowat elk vak en bij iedere 
leerkracht begint met “Euh, wacht, hé …” Wij worden, als Oudere 
Jongeren, blijkbaar geacht het wel nog te kunnen en willen. Blijft 
de vraag, beste Oudere lezer, of dit antwoord ook thuis soms ten 
gehore wordt gebracht. Ik zou het, gebonden als ik ben aan deze 
schoolmuren, niet weten.

3.
Wat de leerlingen die mij met hun “Euh, wacht, hé …” zouden in-
strueren tot wachten evenwel niet weten, is hoe zoet dit bevel mij in 
de oren klinkt. Ik ben namelijk nogal een wachter. Zoveel momenten 
gaan op aan wachten. Wachten op het openbaar vervoer. Wachten 
tijdens het examentoezicht. Wachten tijdens de klassenraden. Wach-
ten bij een achtbaan. Wachten in de frituur. Maar hier is de catch. Ik 
hou er van, van wachten.

4. 
Misschien blijkt hier hoezeer ik een Kind van de jaren tachtig en 
een Jongere van de jaren negentig ben. Maar laat ons even verder 
denken.Wie wachten als iets negatiefs ziet, ziet het vooral als het 
omgekeerde van iets doen, als niets doen. Wachten ondergaat men 
lijdzaam, terwijl men feitelijk meer houdt van actie, van handelen, 
van kansen grijpen. Het vraagt een andere kijk om wachten te ap-
preciëren. Een andere taal, bijvoorbeeld, dat helpt altijd. Zo heeft 
het Latijn geen echt woord voor wachten. Een Romein probeert zich 
eerder te behelpen met een woord als adventus, ‘komst’. Je herkent 
er vast ons ‘advent’ in. Een Romein spreekt niet van ‘wachten’, maar 
van ‘komen’. Hij kijkt niet naar het subject dat inactief moet wach-
ten, maar naar het object van dat wachten. En dat object, dat is 
wel degelijk actief: het is immers op komst! Het Latijn leert ons dat 
wachten altijd iets impliceert om op te wachten. Wanneer we naar 
dat iets kijken, ontvouwt zich plots de schoonheid van het wachten. 
Alles wint aan waarde door er op te wachten, het wachten wint aan 
glans door datgene waarop men wacht. 

5. 
Nergens is dat duidelijker dan bij een zwangerschap. Enkel hier 
spreekt men van een ‘blijde verwachting’. Mijn Latijnse theorie laat 
zich hier gemakkelijk toetsen: het is zonneklaar dat we de reden voor 
de blijdschap mogen zoeken bij het kindeke dat op komst is. Een 
kindeke is immers geen pak friet of autobus. Ik heb ondertussen drie 

zwangerschappen mogen meemaken als zijdelings betrokken ver-
wekker en ik durf te zeggen dat alles, maar dan ook alles prachtig 
verkleurt in het licht van het einddoel, van dat nieuwe leven. Alle 
betrokkenen zijn zich uitermate bewust van de eindigheid van de 
wachtperiode die een zwangerschap is en leven daarom voortdurend 
in het moment. Voortdurend wordt er gepolst naar het aantal we-
ken (“Hoever ben je al?”); voortdurend observeert men de gestage 
groei van die buik, waaronder ook het kindje groeit; voortdurend 
spitst men de zintuigen voor allerhande kleine veranderingen (“Hij 
schopt”, “Zij heeft de hik”); voortdurend brengt men eerste keren in 
kaart. De blijde verwachting overheerst alle gesprekken, te beginnen 
bij de aankondiging van het grote nieuws en vandaar alleen maar 
toenemend tot die fameuze laatste weken, waarop de laatste week 
de laatste dag blijkt te zijn. Het is bijna met spijt dat men afscheid 
neemt van deze mooie wachtperiode. 

Toch is als bij toverslag alles vergeten, wanneer het wachten plots 
overgaat in een stroomversnelling en de beloning, dat goudomrande 
cherubijntje, schreiend in de armen van de evenzeer schreiende ou-
ders komt te liggen. Ook over dit moment is tijdens het wachten 
veelvuldig gefantaseerd en alles wordt nu in werking gezet om al 
deze fantasieën realiteit te laten worden: een naam dient gegeven, 
een kaartje verstuurd, een bedje beslapen, een papke gemaakt. 

“Moet dat een mens worden?” vroeg mijn bejaarde buurman ons 
ooit, tijdens de allereerste wandeling met onze dochter. Ja, dat moet. 
Maar daar begint weer een heel nieuw soort wachten voor de ouders, 
een wachten dat voor de direct betrokkenen opgroeien heet.

6. 
Een zwangerschap duurt zo’n 40 weken. Wie er, om welke reden dan 
ook, eens wil van proeven, zou ik de advent aanraden. Een tiende 
van een zwangerschap, 4 weken mini-verwachting van een hemels 
kindeke. Dezelfde blijheid. Misschien ga je wel van wachten houden. 
Wacht maar af.

7.
Daarom pleit de Trendwatcher bij deze voor het algehele afschaffen 
van de decemberexamens en de vervanging van deze proefwerken 
door een rigoureus inachtnemen van de adventstijd. Gedurende die 
vier weken zal, op de speelplaats, in de gangen en in de leslokalen, 
uitsluitend Gorki te horen zijn, met name de plaat getiteld “Eindelijk 
vakantie! ”.

De Trendwatcher
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SJH KLASSIEK
DE KLASSIEKEN EN DE 
LEERKRACHT
- AFLEVERING ELF -

De klassieke literatuur is een onpeilbare schatkamer, vol verborgen hoekjes en  
schemerige nisjes, waar hier en daar een bestofte parel in bewaring lijkt te liggen.  
Als leerkracht klassieke talen geniet je het voorrecht om af en toe en vooral wanneer 
je dat het minst verwacht zo’n juweeltje in handen te krijgen. En wat blijkt wanneer die 
leerkracht de parel in kwestie heeft afgestoft en opgeblonken? Heel af en toe ziet hij  
daar zichzelf gereflecteerd: in sommige teksten gaat het over lesgeven, over leerkrachten, 
over leerlingen, over school en over vorming. Deze aflevering: schaamrode wangen en  
een stad aan de Moezel.

“WEG MET WORTELS”
- OF: TREURNIS IN TRIER -

“They’re right that we should read the Greeks,  
but for all the wrong reasons.”

(Page DuBois, Trojan Horses, 2001)

“If I could offer you only one tip for the future (…)”
(Baz Luhrmann, Everybody’s Free (To Wear Sunscreen), 1999)

1. 

Ik stond aan de oevers van de stil stromende Moezel, op de zo’n 
300 meter hoge Markusberg, aan de voet van de Mariensäule. Achter 
mijn rug lag Trier in de diepte. Voor mij bliezen een dertigtal leerlin-

gen uit op de trappen van datzelfde monument waarop de Moeder 
Gods troonde. Het was al bij al een pittige klim geweest. De hand 
van een Oude Meester leek onze namiddagwandeling geschilderd te 
hebben: de novemberwolken waren voor de duur van onze voettocht 
geweken en hadden plaats gemaakt voor een uitgestrekt vergezicht 
over de Moezelmeanders, een enkele zonnestraal bundelde zich bo-
ven ons gezelschap en zette zowel de bronzen tiara van Maria als de 
oranjetinten van loofbomen en wijngaarden in lichterlaaie. De sym-
boliek spatte er, kortom, van af. Tot overmaat van dramatiek roerde 
een lichte bries de zeldzame haren op mijn hoofd. Zij zaten, ik stond. 
Zij zwegen, ik moest spreken. Kon dat niet wat minder, daarboven? 
Heer? Zo-even nog had ik kort uitgelegd wat die Mariensäule daar 
zo hoog stond te doen: zo’n 150 jaar geleden gebouwd als een soort 
opgestoken middenvinger naar de protestantse pruisische regering, 
diende de 40 meter hoge zuil de katholieke bevolking van Trier tot 
baken, ook ’s nachts. De te allen tijde boven de stad zichtbare Ma-
riensäule herinnert de Trierers aan wie ze zijn en vertelt hen een 
verhaal over hun wortels. 

Het is dit moment dat ik even wil bevriezen, beste lezer, om stil te 
staan bij deze eigenaardige constellatie. Maria en Trier, de gids en 
de wandelaars, de leerkracht en zijn leerlingen, de latinist en de 
leerlingen Latijn. In elk van deze situaties is er – met een korrel 
zout – één partij die vertelt en één die luistert. Het besef van de mo-
rele implicaties van deze situatie raakte me plotsklaps, als de hand 
Gods, op het moment dat ik daar stond te zoeken naar woorden. 
Immers, wat een mens zijn leerlingen vertelt is niet zo onschuldig. 
Liefst feiten, uiteraard, of vakkennis. Maar dan nog. Wat zijn feiten 



27

N O O R D Z A N D N I E U WS  D EC E M B E R  2 0 2 2

als het om humane vakken gaat? De gedichten die de leerkracht Ne-
derlands met zijn leerlingen wel of niet leest, de schilderijen die de 
leerkracht esthetica overslaat ten voordele van andere, de historica 
die liever wat meer tijd spendeert aan de sociale beweging dan aan 
de Koude Oorlog: ze vertellen evenveel over de persoon die voor de 
klas staat als over de leerstof. Kortom, de vraag wat ik de leerlingen 
daar zou vertellen leek plots beangstigend veel op de vraag wie ik 
was. Een identiteitscrisis diende zich aan, daar in mijn pullover en 
stapschoenen. Wat voor latinist wil ik zijn? Een herinnering klopte 
aan het vensterraam van mijn gemoed. Niet zo lang geleden had ik 
daar immers wat meer inzicht in verkregen. Om preciezer te zijn: ik 
had vastgesteld wat voor latinist ik klaarblijkelijk niet was.

2. 

Ongeveer een maand vóór het tripje Trier bevond ik me in een aula 
in Kortrijk. Dit keer was ik degene die zat, zweeg en luisterde naar 
iemand anders die nascholing en vorming verstrekte. En wat ik daar 
zag heeft me diep geraakt. Olé ola. De dame aan het woord – voor 
alle duidelijkheid: een verstandige, bekwame en beslist aimabele 
vrouw – meende de aldaar verzamelde leerkrachten klassieke talen 
gerust te moeten stellen omtrent de nakende wijzigingen in eind-
termen en leerplannen derde graad met de mededeling dat het al-
lemaal zo’n vaart niet zou lopen, dat “een Tacitus” zeker niet zou 
verdwijnen en dat we “er niet van wakker moesten liggen” die nacht. 

Het voelde erg vreemd zo toegesproken te worden. Onaangenaam, 
op een bepaalde manier. Ik was natuurlijk niet van plan ergens van 
wakker te liggen. Meer nog, ik zou het wel eens leuk vinden “een 
Tacitus” te zien gecanceld te worden. Maar dat ik niet per se akkoord 
was met wat er gezegd werd, was niet wat er aan de hand was. Ik 
kon me bijvoorbeeld best voorstellen dat er ook heel wat mensen 
zich wel aangesproken voelden door het geruststellende vooruitzicht 
op continuïteit, door het idee dat alles zou blijven zoals het was. Dat 
mag, wat mij betreft. Neen, het bevreemdende was het gemak waar-
mee de spreekster er van uitging onze gedachten te lezen en voor 
ieder van ons te spreken. Het was de aanname dat elke leerkracht 
Latijn er zo over denkt, die me zozeer stak. Dat we allemaal diep 
vanbinnen zo zijn. Oer- en oerconservatief.

Plus. Op de achtergrond zweefde een vreemdsoortig citaat, in 
angstaanjagend lelijke WordArt. “De Wever: Latijn en Grieks zijn de 
wortels van onze beschaving,” preek op de diapresentatie. Opnieuw: 
ongetwijfeld niet kwaad bedoeld, maar niettemin genereerde het 
vanzelfsprekende gemak waarmee politiek, identiteit en de klas-
sieke talen hier op één lijn werden gebracht precies het omgekeerde: 

groot ongemak bij ondergetekende. Het zwevende citaat illustreerde 
namelijk perfect waarin het gevaar van een dergelijke omgang met 
de klassieke talen schuilt: het gemakkelijke gevoel van tevredenheid 
dat ons bevestigt in onze overtuiging dat de dingen – of erger: dat 
wij – goed zijn zoals we zijn, krijgt er een soort historische recht-
vaardiging. Het zijn onze wortels, tenslotte. 

Zonder al te veel in detail te willen treden – ik ben allang blij met 
elke lezer die mij tot hier wil vergezellen – zou ik toch het volgende 
willen aanstippen in verband met die idee van wortels. Van roots. 
Wanneer iemand zich beroept op de beeldspraak van wortels, dan 
probeert die persoon in essentie door middel van een begrijpelijke 
metafoor een abstract idee duidelijk te maken. Doch de metafoor 
gaat verder dan alleen de wortels. Het ding met de wortels – wij, bij-
voorbeeld – dat is een boom. En een boom is iets mooi en kostbaar, 
iets wat bewondering oogst, iets wat beschermd moet worden, iets 
wat men intact dient te laten. Ziedaar het gevaar van de redenaar. 
Spreken over wortels is altijd een manier om te pleiten voor een ze-
ker conservatisme, voor het status quo. Spreken over wortels schept 
altijd een vals gevoel van veiligheid. Nooit immers hoor je iemand 
beweren dat onze wortels op plaats X of Y liggen en dat we daarom 
de boom moeten verplanten of omzagen. 

Dat precies onze vakken zo gemakkelijk gebruikt worden om een be-
paald politiek discours mee te onderbouwen, daarvan zouden we ons 
op z’n minst bewust mogen zijn. Men kan het uiteraard nog steeds 
eens dan wel oneens zijn met dat discours, maar de achteloosheid 
waarmee wij leerkrachten de aanwezigheid en het gebruik van dit 
soort uitspraken nauwelijks registreren, geeft toch wel te denken. 
Of, erger nog: de manier waarop we deze redenering soms ooglui-
kend toelatend.

Want laat ons a en b even samenleggen, met de bedoeling dit alles 
vanuit de maatschappij naar de klas te vertalen: de idee dat Latijn 
en Grieks de wortels van onze beschaving zouden (ik vermeed tot 
nu toe nog te spreken over het feit dat bij deze claim sowieso veel 
vraagtekens te plaatsen vallen) vormen, resulteert nog steeds al 
te vaak in de gemakkelijke houding dat wat we doen niet in vraag 
gesteld hoeft te worden, dat wat we doen vanzelfsprekend belang-
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rijk en goed is. Waarom Tacitus lezen? Omdat het Tacitus is, tiens. 
Helaas. Daarmee doen we de klassieke cultuur tekort, vrees ik. 
Daarmee reduceren we alles wat uit de Oudheid komt tot een soort 
symbolisch, cultureel kapitaal. We lezen in dat geval Catullus en 
Homerus, Cicero en Herodotus, Ovidius en Plato, omdat we dan kun-
nen zeggen dat we ze gelezen hebben. Omdat we dan kunnen zeggen 
dat we onze wortels kennen, ergo: dat we onszelf kennen. Doch niets 
is minder waar.

3.

Terug naar Trier, waar ik nog steeds bevroren in de tijd sta, met open 
mond en dat symbolische briesje in mijn snel dunner wordende haar. 
Ik besloot de verzamelde latinisten een verhaal te vertellen dat niet 
uit de klassieke Oudheid komt, dat in geen enkel handboek staat en 
waarover anno 2022 wellicht niemand claimt dat het de bakermat 
van ons denken vormt. Maar … het is wel een plezant verhaal én in 
het Latijn geschreven! Het gaat als volgt:

Eerst en vooral dient men te weten dat na de val van Troje Aeneas 
en de jongere Priamus, de kleinzoon van de grote Priamus, in het 
gezelschap van vele Trojanen en met een groot leger Noord-Afrika 
doorkruisten en uiteindelijk Italië bereikten. Daar is het dat Aeneas 
met zijn volk de grondslag legde voor een koninkrijk. De geschiedenis 
daarvan is genoegzaam bekend. 
Priamus evenwel trok verder richting Gallië, verdreef daar die Gal-
liërs die aan de overzijde van de Rijn verbleven uit hun woongebied 
en dwong hen westwaarts te wijken. Doorheen het diocees Keulen 
vestigde hij versterkingen en kampplaatsen – met name een klein 
Troje, dat vandaag Xanten heet, en een Verona, dat tegenwoordig als 
Bonn bekend staat – en uiteindelijk namen Priamus en zijn soldaten 
Teutoonse dames tot echtgenotes, omdat die zo corpulent waren en 

duidelijk geschikt om een kloek kroost te baren. Zij stamden immers 
af van de reus Theuton – meteen ook de reden dat zij naar de naam 
Theutonen luisteren. Bij deze vrouwen kregen zij dus zonen en doch-
ters én zij leerden ook de eigen taal van deze dames. 
Uiteindelijk sloot het restant van Priamus’ leger vrede en vriendschap 
met de inwoners van Trier en vestigden zij daar ook de bestuurszetel 
over die provincie, met name Gallië. Trier immers, een stad in Gallia 
Comata of Gallia Belgica, is de oudste van van alle steden en ko-
ninkrijken in geheel Europa. De stad werd gesticht in het achtste jaar 
na de geboorte van Abraham, door een zekere Trebeta, de zoon van 
koning Ninus, die op de vlucht sloeg voor zijn stiefmoeder Semiramis 
om niet tot incest met haar gedwongen te worden. Hij arriveerde op 
zijn vlucht in die contreien en stichtte daar de stad die hij naar zich-
zelf Treveris noemde. 
Nu, de mannen van Aeneas, die in Italië bij de Latijnen was gebleven, 
noemde het volk dat van Priamus’ leger afstamde en Gallië had in-
genomen, met een Latijnse naam ‘Germani’ (oftewel: ‘Broeders’), om 
de eenvoudige reden dat zowel zijzelf als die anderen aan dezelfde 
Trojaanse ‘kiem’ (het Latijnse ‘germen’) ontsproten waren. (…)

De bullshit-detector van onze pientere leerlingen sloeg vrolijk alarm 
bij het aanhoren van een verhaal als dit: overduidelijk Quatsch, 
Quatsch, Überquatsch. Uiteraard is Trier nooit gesticht door een 
voortvluchtige prins uit Babylon ten tijde van de bijbelse Abraham 
en evenmin belandde Aeneas’ onbekende broer Priamus aan de 
boorden van de Moezel om er met dikke, Duitse dames te trouwen. 
Maar waar dit verhaal vandaan komt, mag wel verbazing wekken. 
Men treft het niet aan in een eveneens dik, Duits sprookjesboek, 
maar in een politologisch werk getiteld “Memoriale de prerogativa 
imperii Romani”, van de hand van een dertiende-eeuwse kannunik 
uit Keulen. En hoewel het vandaag op monkellachen onthaald wordt, 
was dit traktaat ooit bittere ernst. De auteur schreef het met de 
uitdrukkelijke bedoeling het primaat van het Heilige Roomse Rijk te 
demonstreren in een tijd waarin die identiteit bedreigd werd. Dat 
gebeurde door een continuïteit, een band, een verwantschap met de 
Oudheid te construeren – kortom: door de eigen wortels in antieke 
aarde te poten.

Een verhaal als dit toont hoe men in Europa al eeuwenlang probeert 
om wortels door te trekken tot in Rome of Griekenland. Hoe men de 
antieke erfenis voor politieke of andere doeleinden probeert te ap-
propriëren, zoals dat tegenwoordig zo mooi heet. Één van de beide 
tentoonstellingen die we op zaterdagochtend zouden bezoeken – 
diegene in het fraaie Museum Simeonstift, tegen de Porta Nigra aan 
gebouwd – behandelde precies dit onderwerp: de manier waarop de 
Oudheid altijd een grote aantrekkingskracht heeft uitgeoefend op 
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figuren die een rol speelden in het vormgeven van Europese naties 
en identiteiten, van Clovis tot Mussolini. De tentoonstelling eindigde 
met een voor de Duitse gids ongemakkelijke, maar niettemin dap-
pere epiloog: ook het Derde Rijk claimde immers een verderzetting 
van het West-Romeinse Rijk te zijn. 

Wie we zijn of wat we doen, is goed, want het gaat terug op de Oud-
heid: de redenering bestaat in verschillende gedaanten. Sommige 
daarvan zijn uiteraard heel onschuldig, maar het kan ook daar geen 
kwaad om de potentiële keerzijde onder de aandacht van leerlingen 
te brengen.

En zo blijkt een amusant verhaaltje over Priamus in Trier uiteindelijk 
een uitnodiging om na te denken. Niemand zal beweren dat deze 
tekst a priori waardevol is, als deel van één of andere canon. Hij be-
vestigt ons niet in wie we zijn, vormt geen geruststelling of rendeert 

niet als symbolisch kapitaal; hij toont ons onszelf in een historisch 
perspectief, relativeert en laat ons lachen om wat we dachten te 
zijn, vormt een vraagteken en een aanzet tot nadenken. Deze tekst 
is waardevol, omdat hier iets te leren valt. Dát zou het criterium 
mogen zijn voor nieuwe eindtermen of nieuwe leerplannen. Laat ons 
beginnen met na te denken wat we met onze leerlingen willen berei-
ken. Laat ons daarna eens rustig bekijken welke teksten zich daartoe 
lenen. We hebben als classici immers het uitermate grote voorrecht 
om een continuë bibliotheek van om en bij de 2500 jaar tot onze 
beschikking te hebben. Laat ons er met z’n allen wat meer uit lezen 
– ook en vooral op school. Tacitus lezen is uiteraard niet verboden, 
maar dan wel “for all the right reasons”. Doch op het altaar van zin-
volle lessen mag van mij gerust een Tacitus of iets anders geofferd 
worden. Ik zal er alvast niet wakker van liggen.

Bert Selter
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TRAAG NAAR TRIER 
OP REIS MET ZES LATIJN
Het voorafgaande artikel mag dan al “Treurnis in Trier” getiteld zijn, dat was vooral om 
allitererende redenen. In werkelijkheid was het allesbehalve treurnis toen we met 32 
latinisten uit ons zesde jaar voor twee dagen richting Trier trokken (ik blijf het doen: sorry) 
op vrijdag 18 en zaterdag 19 november 2022. De concrete aanleiding was een drievoudige 
tentoonstelling op een aantal toplocaties in Trier, alle rond het thema van de ondergang 
van het Romeinse Rijk – een stukje geschiedenis dat in het tweede semester aan bod 
komt in de lessen Latijn in het zesde jaar.  Toch biedt Trier ook zonder “Der Untergang 
des Römischen Reiches”, zoals de tentoonstelling heet, redenen genoeg voor een bezoek 
aan de Moezelstad die zich met reden het “Rome van het noorden” mag noemen. Dat we 
daarbij een stukje Europa met een minimale impact en tegen een democratische prijs per 
spoor konden doorkruisen, strekt hopelijk tot navolging. Het werden alvast twee leerrijke 
dagen, die enthousiast onthaald werden door onze leerlingen. Onder hen bevond zich ook 
Neel De Proft (6Da), voor wiens verslag we met plezier plaats (sorry) maken.

Op 18 november 2022 werden wij, de latinisten van het zesde jaar, al 
heel vroeg in het station verwacht om met de trein naar het histori-
sche Trier te reizen. Daar hebben we twee dagen tussen de boeiende 
overblijfselen van het Romeinse Rijk doorgebracht. 

Treinen bezitten sowieso al de eigenaardigheid direct een vakan-
tiegevoel op te roepen, en nu we wisten dat we zelfs de grens over 
zouden steken, voelde onze eerste opstap als het begin van een exo-
tische reis. Dankzij de lange rit ontstond er uitzonderlijk veel tijd 

om even tot rust te komen, want je werd bijna letterlijk verplicht om 
helemaal niets te doen. Ik was vergeten hoe leuk het eigenlijk is om 
je te vervelen, om gewoon voor je uit te staren met wat muziek op de 
achtergrond, en af een toe eens een paar pagina’s te lezen. 

Nadat we eerst België en dan Luxemburg doorkruist hadden, zagen 
we door de raampjes het betoverende Moezellandschap voorbij zoe-
ven. Ons ongeduld groeide toen duidelijk werd dat het niet ver meer 
kon zijn. Eindelijk kondigden de groene neonletters Trier Hauptbahn-
hof aan, en niet veel later hobbelde de trein het station binnen. Vol 
nieuwsgierigheid zetten we onze eerste stappen op Duitse bodem, 
tot er plots een onsmakelijke knal klonk. Ieders hoofd draaide rich-
ting de straat. Het eerste wat ik zag was een bus die onverschillig 
voorbij reed. Het tweede was een hoopje misselijkmakende smurrie, 
dat ooit een onoplettende duif moet hebben voorgesteld. 

“We gaan helemaal naar boven, tot aan het standbeeld!” hoorde ik 
die middag achter me. Vanop de brug gezien leek de Mariensäule 
niet veel groter dan een mier, maar toch begon iedereen vastberaden 
te wandelen. Door de herfst werd het karakter van het landschap 
versterkt, de kleurrijke bomen die de weg omranden staken fel af 
tegen de zachtgrijze wolken. Via een eindeloos kronkelend pad be-
reikten we uiteindelijk de top. Trier van bovenaf gezien is op zijn 
minst indrukwekkend te noemen, het magnifieke uitzicht liet ons 
onze vermoeide benen vergeten. 
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Eenmaal terug beneden konden we stad verkennen. De wolken wa-
ren ondertussen steeds dreigender geworden, en toen we de brug 
opnieuw overstaken begon het te druppelen. We stapten door het 
centrum van Trier tot aan de sfeervolle kerstmarkt, waar we iets 
konden kopen aan de talloze kraampjes. Daarna was het tijd om 
terug te gaan naar de moderne en comfortabele herberg. 

De volgende dag begon met een uitvoerig ontbijtbuffet, waarna we 
richting de tentoonstellingen vertrokken. De gidsen loodsten ons 
door de musea met de tentoonstellingen over de ondergang van het 

Romeinse Rijk. Ook al miste het bezoek wat samenhang, toch was 
het erg interessant om de omvangrijke collectie te aanschouwen. 

Vervolgens was het tijd om aan onze langdurige terugweg te begin-
nen, waarop we nog veel over onze mini-vakantie nagepraat hebben. 
Ik denk dat ik voor iedereen spreek als ik zeg dat de rust en natuur 
van Trier ons allemaal deugd gedaan heeft. Die twee buitengewone 
dagen leken eindeloos en tegelijkertijd veel te kort.

Neel De Proft (6D)
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SJH VARIEERT
DE CRYPTOTOETS
Een nieuwe editie van Noordzandnieuws, een nieuwe cryptotoets! We zijn zoals altijd op 
zoek naar een sleutelwoord dat je kan vinden door onderstaande cryptische vragen op te 
lossen. Elk antwoord geeft je één letter van het sleutelwoord. Bovendien is er een thema 
dat alle antwoorden verbindt en deze keer is dat - tafels en stoelen aan de kant! - het vak 
muzikale opvoeding. 

1.  Noot die je vindt wanneer je heel zorgvuldig een bepaalde uitgestorven vogel in tweeën snijdt. (twee letters, gebruik de eerste)
2.  AZo sprak Zarathoustra: ta ta ta tada … (vier letters, gebruik de tweede)
3.  Zonder hoofddeksel moet dit instrument bij het slagwerk, met een hoofddeksel bij de koperblazers. (zeven letters, gebruik de tweede)
4. Wanneer het orkest dit heeft gedaan en het publiek dit niet meer gebruikt, kan het optreden beginnen. (zeven letters, gebruik de derde)
5.  Vriend (van elke muzikant) (vier letters, gebruik de eerste)
6.  doremidodoremidomifasolmifasolsollasolfa … (twee letters, gebruik de tweede)

Sleutelwoord: ___   ___   ___   ___   ___   ___ Corneel Teerlinck

Antwoorden:  1. d  / 2. boem / 3. trompet / 4. stemmen / 5. maat / 6. mi

Geldmuntstraat 8 • 8000 Brugge
Diksmuidse heerweg 102 • 8200 Sint-Andries
www.oxfambrugge.be - info@oxfambrugge.be - 050331168

Wereldwinkel Brugge   
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SJH DEELT
FAMILIENIEUWS 
Geboorten

Tristan Vandenbroucke, °1 juni 2022, dochter van Elisa Everaert (oud-leerlinge) en Claude 
Vandenbroucke en kleindochter van Marijke Verplancke (oud-leerkracht)
Nino Verdonck, °20 juli 2022, zoon van Haike Verdonck (leerkracht) en Valentin Boudrie
Juline Verrecas, °7 augustus 2022, dochter van Niko Verrecas (leerkracht) en Indra Maeseele
Titus Vanmaekelbergh, °28 oktober 2022, zoon van Katelijne Boone (oud-leerlinge) en  
Stijn Vanmaekelbergh en kleinzoon van Chris Boerjan (oud-leerkracht)
Leander Demeere, °6 november 2022, zoon van Jozefien Verstraete (ondersteunster) en  
Philippe Demeere

Overlijdens

Monique Comeyne, °3 oktober 1929, +20 augustus 2022, moeder van Karla Daras (leerkracht) 
Annie De Lille, °14 januari 1932, +4 september 2022, overgrootmoeder van Marthe Boeyden (3C)
Antoine Stijnen, °23 februari 1947, +1 september 2022, grootvader van Jozefien Stijnen (4E)
Linette Moeyaert, °17 juni 1929, +15 september 2022, overgrootmoeder van Linde Taveirne (6C)
Capt. Emiel Jan Louis Ysenbrandt, °4 januari 1937, +12 september 2022, grootvader van 
Frédéric Ysenbrandt (2D)
Roger Cordier, °19 januari 1945, +14 september 2022, overgrootvader van Alexis Bonamie (2A)
Andréa Ongenaede, °19 mei 1926, +23 september 2022, grootmoeder van Jessica Morseau 
(leerkracht) en overgrootmoeder van Cas Adriaens (3B) en Amber Adriaens (6D)
Jacques Vanthournout, °18 december 1927, +27 september 2022, grootvader van Rune 
Vanthournout (6A) en Bente Vanthournout (2C)
Godelieve Dufour, °20 september 1927, +5 oktober 2022, overgrootvader van Tuur Jaecques 
(2B) en Emme Jaecques (3E)
Marcel Dejonckheere, °9 maart 1927, +8 oktober 2022, overgrootvader van Piet Flamant (2G) 
en Staf Flamant (3D)
Marianne Verkooren, °12 april 1958, +20 oktober 2022, grootmoeder van Hanne Daneels (4C)
Maria Haesebrouck, °7 augustus 1932, +7 november 2022, moeder van Christine Bauwens 
(ondersteunend personeel) en overgrootmoeder van Robbert Sap (3C)
Francis Vanneste, °6 juni 1941, +20 november 2022, grootvader van Ella Lefevere (2F) 
Claire Compernolle, °18 september 1954, +24 november 2022, grootmoeder van  
Elliot Aertssen (1D) 
E.H. Hubert Sergeant, °17 februari 1936, +29 november 2022, oud-leraar

Huwelijken

Christoph Bonte (leerkracht) en Liesbeth Allemeersch gaven elkaar het ja-woord  
op 24 september 2022
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